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Yorgancılar: “Somut önerileri 
içeren akılcıl yol haritasına acilen 
ihtiyaç duymaktayız. 
Eylül ayında açıklanacak 
olan Orta Vadeli Program, 
bu anlamda çok 
önemlidir.”

İmzalanan protokolle İzmirli sanayiciler, 
bağlantı ve güvence bedelinde 

yüzde 30 indirimden yararlanacak;  
“Alo EBSO Doğalgaz Hattı” ile 

hızlı iletişim kurabilecek.

“Standart kullanımı,
büyümeyi ve 

satışları artırıyor”

Yorgancılar,
TOBB Türkiye Ekonomi Şurası’nda
sanayicilerin beklentilerini aktardı
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Yorgancılar, “Somut önerileri içeren 
akılcıl yol haritasına acilen ihtiyaç 
duymaktayız. Eylül ayında açıklanacak 
olan Orta Vadeli Program, bu anlamda 
çok önemlidir” dedi.
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Ender YORGANCILAR
Ege Bölgesi Sanayi Odası
Yönetim Kurulu Başkanı

ender.yorgancilar@ebso.org.tr

       @EYorgancilar

TOBB TÜRKİYE EKONOMİ ŞURASI
Türkiye Odalar ve Borsalar 

Birliği Türkiye Ekonomi 
Şurası, TOBB Başkanı M. 
Rifat Hisarcıklıoğlu’nun ev 
sahipliğinde Cumhurbaşkanı 
Yardımcısı Sayın Cevdet Yılmaz 
ve ilgili bakanlar ile oda ve borsa 
başkanlarının katılımıyla 16 
Ağustos’ta gerçekleştirildi.  TOBB 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu; 
başta finansmana erişim olmak 
üzere katı işgücü piyasasının 
istihdamı ödüllendiren bir 
sisteme dönüşmesi, sanayi 
yatırım alanlarının kapasitesinin 
artırılması gerektiğinin altını 
çizdi.

Cumhurbaşkanı Yardımcısı 
Sayın Cevdet Yılmaz da, para 
politikası, maliye politikası 
ve yapısal reform adımlarını 
kademeli bir şekilde devreye 
alarak Türkiye’de yatırım 
ortamının iyileştirilmesi, 
sürdürülebilir bir büyüme 
için daha elverişli bir ortamın 
sağlanması ve hazırlanmakta 
olan Orta Vadeli Program’a 
ilişkin değerlendirmede bulundu.

Ege Bölgesi Sanayi 
Odası olarak üyelerimizin 
konularını içeren bir dosyayı 
Cumhurbaşkanı Yardımcısı 
Sayın Cevdet Yılmaz’a ve Ticaret 
Bakanı Sayın Prof. Dr. Ömer 
Bolat’a takdim ettim. Ayrıca, 

bana tanınan üç dakikalık 
süre içerisinde kürsüde; 
ekonomimizin en öncelikli 
konusunun enflasyon olduğu, 
KOBİ’lerimize uygun şartlarda 
kredi temin edilmesi gerektiği, 
pratik iş hayatı ile örtüşmeyen 
düzenlemelerin sıkıntı yarattığı, 
özellikle İzmir’de sanayi 
alanlarının yetersiz kaldığı 
hususlarına değindim. 

Takdim ettiğimiz dosyada; 
1. Vergi dilimlerinin asgari 

ücret artışı ölçüsünde yeniden 
belirlenmesi,

2. Asgari ücrete yapılan zam 
oranı kadar SGK primlerinden de 
düşüş sağlanması,

3. Kamuya iş yapan 
firmaların kamu alacaklarında 
ödemenin yapılması,

4. Yüzde 40 döviz bozdurma 
zorunluluğu gibi son dönemde 
yapılan bazı düzenlemelere 
değinilerek, geri adım atılması 
gerektiği,

5. Karşılıksız çekten dolayı 
iş insanına uygulanan hapis 
cezasının iptal edilmesi,

6. Vize sorunundan, işgücü 
teminine, gümrük birliğinden 
sektör konularına kadar birçok 
başlıkta konulara yer verilmiştir.

Diğer yandan, Fitch’in 
yaptığı son açıklamada; Çin’in 
toparlanmasına yönelik oluşan 

risklerin, ABD’deki sığ resesyonun 
ve Euro Bölgesi’ndeki sınırlı 
büyümenin küresel ekonomiye 
ilişkin temel riskleri devam 
ettirdiğini vurguladı.

Bununla birlikte, iklim 
krizinin küresel iş ve ticaret 
üzerindeki etkisinin yeni bir 
göstergesi olarak, Dünya 
ticaretinin yüzde 6’sının geçtiği 
Panama Kanalı’ndan geçişler 
sınırlandırılarak, uzun kuyruklar 
ve gecikmeler söz konusudur. Bu 
da, küresel ticarette yavaşlama 
ve emtia fiyatlarında yükselme 
riskini barındırmaktadır.

Küresel ekonominin bitmeyen 
ve eklenen riskleri ile birlikte, 
bizim de çözmemiz gereken 
konularımız çok fazla. O nedenle 
de, somut önerileri içeren akılcıl 
yol haritasına acilen ihtiyaç 
duymaktayız. Yenilenen ekonomi 
yönetiminin izleyeceği ve Eylül 
ayında açıklanacak Orta Vadeli 
Program, bu anlamda çok 
önemlidir.

Her kesim için çok zorlu 
geçen bu süreci bir an evvel 
atlatabilmek dileği ile 30 
Ağustos Zafer Bayramının ve 9 
Eylül İzmir’imizin kurtuluşunun 101. 
yıl dönümünü yürekten kutluyor, 
Başkomutan Mustafa Kemal 
Atatürk ve şehitlerimizi şükranla, 
rahmetle, saygıyla anıyorum.
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EBSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, 
“İş yükünü artıran, ticareti 

engelleyen, ödemeleri 
geciktiren art arda yapılan 
uygulamalara son verilmesi, 
böylelikle iş dünyasının önünü 
görebilmesinin sağlanması 
gerekiyor” dedi.

Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı ve Ege Bölgesi 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, 
Cumhurbaşkanı Yardımcısı 
Cevdet Yılmaz'ın katılımıyla 
gerçekleştirilen TOBB Türkiye 
Ekonomi Şurası'na katıldı.

Şuraya Cumhurbaşkanı 
Yardımcısı Cevdet Yılmaz ve 
Oda-Borsa başkanlarının yanı 
sıra Hazine ve Maliye Bakanı 
Mehmet Şimşek, Ticaret Bakanı 
Ömer Bolat, Çalışma ve Sosyal 
Güvenlik Bakanı Vedat Işıkhan, 
Tarım ve Orman Bakanı 
İbrahim Yumaklı, Sanayi ve 
Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih 
Kacır, Enerji ve Tabii Kaynaklar 

Bakanı Alparslan Bayraktar ile 
Cumhurbaşkanlığı Strateji ve 
Bütçe Başkanı İbrahim Şenel 
katıldı.

Teşvik politikaları
TOBB Yönetim 

Kurulu Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu'nun açılış 
konuşmasıyla başlayan 
şurada Başkan Yorgancılar, 
ülke ekonomisine ilişkin 
değerlendirmelerde bulunarak 

iş dünyasının ve bölgenin 
konularını ve çözüm önerilerini 
aktardı.

Ticaret hacminin daha 
hızlı artmasının önüne geçen 
uygulamaların sanayicilerin ve 
iş dünyasının elini zayıflattığını 
ifade eden Yorgancılar, 
“İstihdam sağlayan, 
işverenlerimizi teşvik eden 
uygulamalara ihtiyacımız 
var. İş yükünü artıran, ticareti 
engelleyen, ödemeleri 

Başkan Yorgancılar TOBB Türkiye Ekonomi Şurası’nda konuştu

“İŞ DÜNYASININ ÖNÜNÜ 
GÖREBİLMESİ SAĞLANMALI”
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geciktiren art arda yapılan uygulamalara 
son verilmesi, böylelikle iş dünyasının önünü 
görebilmesinin sağlanması gerekiyor” dedi.

Finansmana erişim
Türkiye’nin konuları içinde öne çıkan 

başlıkların finansmana erişimdeki zorluk, 
kredi faizlerin yüksekliği, enflasyon ve orta 
vadeli programın uygulanması için yapılması 
gerekenler olduğunu vurgulayan Yorgancılar, 
“Ülkemizin ticari bekası için yüksek enflasyon 
ve kurdaki seviye ile bütçesi bozulan üreticilere 
yönelik uygun şartlarda kredi temin edilmesi, 
KOBİ’lerin mevcut kredilerinin uygun koşullarda, 
orta ve uzun vadeli kredilere dönüştürülmesi 
gerekiyor. Politika faizi yüzde 8,5 seviyesinde 
iken, özel bankaların iş dünyasına bunun üç 
ila dört katını aşan oranlarda ve çok sınırlı 
miktarda kredi vermesi, kamu bankalarında ise 
kredi kaynağının kalmadığı cevabının alınması, 
finansman teminini zorlaştırmıştır” diye konuştu.

“Sanayi yatırımları için 
alan yaratılmalı”
İstihdam yaratacak, ihracatı artıracak, 

Türkiye’nin büyüme ve kalkınma yolculuğuna 
hizmet edecek yatırımların mutlaka 
önünün açılması gerektiğinin altını çizen 
Başkan Yorgancılar, “Bu noktada en önemli 

konulardan biri de sanayi yatırımları için uygun 
arsa ve sanayi parseli bulunamamasıdır. 
Yatırım için arsa bulunamamasından ötürü 
gerçekleşemeyen yatırımlar söz konusu. 
Bu yatırımların hayata geçmesi istihdam 
yaratacak, ihracatı artıracak, Türkiye’nin 
büyüme ve kalkınma yolculuğuna hizmet 
edecektir. Bu nedenle yatırıma uygun arsa 
yaratılmasının önüne geçen engellerin 
kaldırılması ve yeni bir sanayi havzası 
oluşturulması gerekiyor” ifadesini kullandı.

KOBİ’lere destek talebi

TOBB Yönetim Kurulu Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, 
Türkiye Ekonomi Şurası’nın açılış konuşmasını 
gerçekleştirdi. Reel sektörün ve özellikle KOBİ’lerin 
kredi bulmakta zorluk çekmesinin domino etkisi 
yarattığını belirten Hisarcıklıoğlu, “Reel sektör 
firmalarımız son dönemde finansmana erişimde 
büyük zorluklar yaşıyor. Özellikle KOBİ kredilerinin 
reel olarak artmaması, zincirleme etkiyle ülkenin ve 
sektörlerin tamamına olumsuz yansıyor. Büyümenin 
bereketi her kesime yansısın istiyorsak KOBİ’lerimize 
destek vermeli, uygun finansman imkanlarına 
ulaşmalarını sağlamalıyız. OECD Katılık Endeksi’nde 
İskandinav ülkeleri dahil en katı iş gücü piyasası bizde. 
Bundan da herkes mustarip. Mevzuatımız, daha fazla 
istihdam sağlayabilecek girişimcileri, adeta bundan 
caydırır bir halde. Vatandaşlarımızın da daha fazla iş 
imkanına ulaşmasına, daha çok kazanmasına engel 
çıkarıyor. İstihdamı cezalandıran değil, ödüllendiren 
bir yaklaşımla çalışma hayatına bakılmalı” ifadesini 
kullandı.
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EBSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, 
“Rekabetin zorlaştığı 

günümüzde uluslararası 
ticarette beklenen 
standartlarda üretim 
yapmak firmalara ciddi 
avantaj sağlıyor. Bu nedenle 
standartlar ticaretin artmasını 
destekleyen güven unsurlarıdır” 
dedi.

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar EBSO, İzmir 
Ticaret Odası ve İzmir Ticaret 
Borsası işbirliğiyle İzmir Valisi 
Dr. Süleyman Elban ve Türk 
Standartları Enstitüsü (TSE) 
Başkanı Mahmut Sami Şahin’in 
katılımlarıyla gerçekleştirilen 
“TSE Sektör Buluşmaları” 
toplantısına katılarak bir 
konuşma yaptı.

Rekabette avantaj
Konuşmasında 

küresel ticarette 
standart kavramının 
oldukça önemli bir 
unsur olduğunu ve 
standardizasyonun 
üretim kalitesini 
destekleyerek ciddi bir 
avantaj sağladığını 
ifade eden Başkan 
Yorgancılar, “Standart 
kullanımının Avrupa 
gayrisafi yurtiçi 
hasılasını yüzde 1 
oranında artırdığı, 
genel olarak firmaların 
satışlarına da binde 5 
ile yüzde 5 aralığında 
olumlu katkı yaptığı, 
bunun yanında işgücü 
verimliliğini olumlu 

açıdan etkilediği yönünde 
sonuçlanmış çalışmalar 
vardır. Rekabet şartları 
düşünüldüğünde bunlar 
oldukça önemli oranlardır” 
dedi.

Günümüzde rekabetin 
çok daha zorlaştığı bir 
ortamda uluslararası ticarette 
beklenilen standartlarda 
üretim yapabilmenin 
ciddi rekabet avantajı 

sağladığını vurgulayan 
Yorgancılar, “Küresel 
ticaretin çok büyük 
bir bölümü doğrudan 
standartlardan etkilenir. 
Standartlar ticaretin 
artmasını destekler, 
güven unsurudur” diye 
konuştu.

Sanayicinin 
beklentileri
Sanayi kuruluşları 

için belgelerin kendi 
önemi kadar bu 
belgelerin temininin 
de oldukça önemli 
olduğunu vurgulayan 
Yorgancılar, “Maliyetler 
konusu ciddi bir engel 
olarak önümüzde 
durmaktadır. Bu 
durumun standartlara 

Yorgancılar: “Standart kullanımı, 
büyümeyi ve satışları artırıyor”

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, Ege Bölgesi Sanayi Odası üyesi Yorgancılar, Ege Bölgesi Sanayi Odası üyesi 
sanayicilerin konularını içeren dosyayı Türk sanayicilerin konularını içeren dosyayı Türk 
Standartları Enstitüsü Başkanı Şahin’e iletti.Standartları Enstitüsü Başkanı Şahin’e iletti.
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uyumu yavaşlatması durumu 
söz konusudur. Üyelerimiz 
özellikle TSE belgelendirme 
süreçlerinin çok uzun sürdüğü, 
belgelendirmeden, muayene 
ve markaya kadar ücretlerin 
yüksek kaldığı, TSE tarafında 
yapılamayan ve harici 
laboratuvarlarda yaptırmak 
durumunda kalınan testlerin 
en az dört yıllık periyotta ve 
sadece bir kez yapılması 
gerektiği ve laboratuvar 
sayısının yetersiz kaldığı gibi 
konulara öncelik verilmesini 
bizden talep etmektedir” 
ifadesini kullandı.

Başkan Yorgancılar, 
toplantının sonunda Ege 
Bölgesi Sanayi Odası üyesi 
sanayicilerin konularını içeren 
dosyayı Türk Standartları 
Enstitüsü Başkanı Şahin’e iletti.

“TSE milli ve
 köklü bir kurum”
TSE Başkanı Mahmut Sami 

Şahin ise Türk Standartları 
Enstitüsü’nün kuruluşundan 
itibaren Türkiye’nin rekabet 
gücünü artırmak, ulusal ve 
uluslararası düzeyde ticaretini 
kolaylaştırmak ve toplumun 
yaşam düzeyini yükseltmek 
amacıyla çalıştığını belirterek, 
“Standardizasyon ve uygunluk 

değerlendirme faaliyetlerini 
tarafsız, bağımsız, etkin 
ve güvenilir bir şekilde 
sürdürüyoruz. Enstitümüzün 
sanayimizin gelişmesine 
yönelik hizmetleri, çeşitlilik 
arz etmekle birlikte en temel 
faaliyetimiz standardizasyon 
çalışmalarındaki koordinasyon 
rolüdür. TSE, ülkemiz 
sanayisinin gelişmesine 
yönelik faaliyetleri ile piyasayı 
dengelemesinin yanında, 
güncel ihtiyaçlara karşılık 
hazırlanan standartlarla ürün 
ve hizmetlerin şartlarının 
belirlenmesinde, ekonomimiz 
için stratejik öneme haiz milli 
ve köklü bir kurumdur” dedi.

“Dünya standartlarını 
hedeflemeliyiz”
İzmir Valisi Dr. 

Süleyman Elban da TSE’nin 
dünyadaki her tür ürünü 
tüketicinin bilinç düzeyi ile 
rahatlıkla denetleme ve 
değerlendirme şansına 
sahip bir kurum olduğunu 
belirterek, “Ancak kendi 
ülkemizdeki standartların 
yanında dünyadaki 
standartları da karşılayacak 
ürünü üretirsek rekabet 
edebiliriz. TSE standartlarını 
tutturmak, bunun yanında 
dünya standartlarını da 
hedeflemek zorundayız” diye 
konuştu.
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EBSO ile İzmir Doğalgaz Dağıtım Ticaret ve Taahhüt A.Ş. arasında imzalanan 
protokolle İzmirli sanayiciler, bağlantı ve güvence bedelinde indirimden 

yararlanacak;  “Alo EBSO Doğalgaz Hattı” ile hızlı iletişim kurabilecek.

EBSO ve İZMİRGAZ
SANAYİCİ İÇİN EL SIKIŞTI 

EBSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, 
EBSO ve İzmir Doğalgaz 

arasında yapılan protokolle 
sanayiciler için fiyatlamalarda 
ve güvence bedellerinde 
indirimler uygulanacağını 
belirterek “Şu an doğalgaz 
kullanmayan üyelerimize 
uygun şartlarda doğalgazın 
ulaşması için yapılacak 
olacak çalışmalarda 

kolaylık sağlanacak. ‘Alo 
EBSO Doğalgaz Hattı’ ile de 
sanayicilerimizin konuları ilgili 
birime hızla aktarılacak” dedi.

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
ve İZMİRGAZ arasından 
düzenlenen protokol törenine 
EBSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, İzmir 
Doğalgaz Genel Müdürü 
Ahmet Yetik, EBSO Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı 

Hakan Ürün ve İzmir Doğalgaz 
Genel Müdür Yardımcısı 
Cebrail Özdemir katıldı.

En önemli girdi kalemi
Törende konuşan EBSO 

Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, sanayici 
için enerji maliyetlerinin son 
derece önemli olduğunu 
belirterek, “Özellikle enerji 
maliyetleri sanayicinin en 
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önemli girdi kalemlerinden 
birisi. Bu maliyetlerin 
artmasıyla sanayicinin 
maliyetleri de otomatik olarak 
artmaktadır. İzmir Doğalgaz 
ile yaptığımız bu protokolle 
gerek fiyatlamalarda gerekse 
güvence bedellerinde 
indirimler uygulanacak. Ayrıca 
şu an doğalgaz kullanmayan 
üyelerimize uygun şartlarda 
doğalgazın ulaşması için 
yapılacak olacak çalışmalarda 
kolaylık sağlanması imkanı 
doğacak. İzmir Doğalgaz 
bünyesinde oluşturulacak 
‘Alo EBSO Doğalgaz Hattı’ ile 
de sanayiciler konularını ilgili 
birime aktarabilecekler. Bu 
anlaşmanın hem sanayicimize 
hem de İzmir’e hayırlı olmasını 
diliyorum” diye konuştu.

EBSO üyelerine
indirim
İzmir Doğalgaz Genel 

Müdürü Ahmet Yetik ise, 

“Ege Bölgesi Sanayi Odası 
ile yaptığımız bu protokolle 
Oda üyelerine yüzde 30’luk 
bir indirim yapıyoruz. Bu ciddi 
anlamda ve sanayiciye ilk 
kez yaptığımız bir indirim. 
Sanayicilerimize ve ülkemiz 
üretimine destek olmak 
amacıyla elimizden gelen 
katkıyı koymayı amaçlıyoruz. 
Güvence bedeli noktasında 
da desteklerimiz olacak. 
Ayrıca taksit imkanı 
sağlıyoruz. Burada Yönetim 
Kurulu Başkanı Sayın Ender 
Yorgancılar’a hem daveti, 
hem de bu protokolün tesisi 
için gösterdiği çaba için 
teşekkür ediyorum. İzmir 
Doğalgaz olarak sanayicimizin 
yanında olmayı sürdüreceğiz. 
Öyle ki; bir sanayici yaklaşık 
10 bin konut abonesinin 
tükettiği doğalgazı tüketiyor. 
Bunu üretim için yapıyor. Biz 
onu öncelik aldık. Özellikle 
kapasitesi yüksek sanayi 

kuruluşlarımıza, organize 
sanayi bölgelerimize 
giderek buralarda sunumlar 
gerçekleştirip kendilerine 
en uygun şekilde doğalgazı 
ulaştırmayı hedefliyoruz. 
Protokolümüzün İzmir 
sanayisine hayırlı olmasını 
diliyorum” ifadesini kullandı.

Sanayiciye 
sağlanan imkanlar
İmzalanan protokol ile 

abone bağlantı bedelinde 
yüzde 30 indirimle beraber 
anlaşmalı banka kredi 
kartlarına 12 aya kadar taksit 
uygulanacak. Güvence 
bedelinde ise sektörel bazlı 
çalışma süreleri üzerinden 
yüzde 30 indirim ve altı taksit 
uygulaması yapılacak. Ayrıca 
0232 449 39 39 – Dahili: 
2514 numaralı telefon “Alo 
EBSO Doğalgaz Hattı” olarak 
EBSO üyelerinin konuları için 
kullanılacak.
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Yargıtay Savcılığına atanan 
Öztürk, Başkan Yorgancılar’a 
veda ziyaretinde bulundu
Yargıtay Savcılığına atanan İzmir Cumhuriyet 
Başsavcısı Mustafa Öztürk, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’a veda ziyaretinde bulundu. Öztürk, 
görev süresince verdiği destekler nedeniyle 
Başkan Yorgancılar’a teşekkür ederken, 
Yorgancılar da gösterdiği işbirliği için Başsavcı 
Öztürk’e teşekkürlerini sundu.

Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Meclis Başkanı 
H. İbrahim Gökçüoğlu 

ve Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, Aydın 
Ticaret Odası ev sahipliğinde 
gerçekleştirilen Ege Ekonomiyi 

Geliştirme Vakfı (EGEV) İzmir 
Başkanlar Kurulu toplantısına 
katıldı. İzmir Valisi Yavuz Selim 
Köşger, Aydın Valisi Hüseyin 
Aksoy, İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkanı Tunç 
Soyer ve Aydın Büyükşehir 

Belediye Başkanı Özlem 
Çerçioğlu’nun katılımlarıyla 
gerçekleştirilen toplantıda 
bölgenin konuları ve iki ilin 
ticaret ve sanayi alanlarındaki 
işbirliğinin artırılmasına yönelik 
yapılabilecekler değerlendirildi.

İzmir Başkanlar Kurulu İzmir Başkanlar Kurulu 
toplantısı Aydın’da yapıldıtoplantısı Aydın’da yapıldı
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Bergama Ticaret Odası Meclis Başkanı 
Tahir Erdoğan ve Yönetim Kurulu Başkanı Lütfi 
Kolat, Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar’ı ziyaret etti. Erdoğan 
ve Kolat, bir dönem aradan sonra tekrar TOBB 
Yönetim Kuruluna seçilerek Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı olan Başkan Yorgancılar’a 
tebriklerini iletti.

Görüşmede Bergama ve Kuzey Ege 

Bölgesi’nde, başta yenilenebilir enerji olmak 
üzere gerçekleşen ve gerçekleşmesi planlanan 
yatırımlarla ilgili değerlendirmelerde bulunuldu.

Ziyaretin sonunda Bergama Ticaret Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Kolat, EBSO Yönetim 
Kurulu Başkanı Yorgancılar’a coğrafi işaret alan 
Bergama Parşömeni üzerine basılmış EBSO 
logosunu takdim etti.

Bergama Ticaret Odası 
Meclis Başkanı Erdoğan 
ve Yönetim Kurulu 
Başkanı Kolat, Başkan 
Yorgancılar’ı ziyaret etti

Önceki dönem Gençlik ve Spor Bakanı ve AK Parti İzmir Milletvekili Mehmet Muharrem Kasapoğlu, 
Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar ve İzmir Ticaret Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Mahmut Özgener ile bir araya geldi. Görüşmede kentin gündemindeki konular 
değerlendirildi.

Başkan Yorgancılar, 
Geçmiş Dönem 
Gençlik ve Spor 
Bakanı ve AK Parti 
İzmir Milletvekili 
Kasapoğlu ile bir 
araya geldi

Edremit Ticaret Odası 
Meclis Başkanı Kayahan 
ve Yönetim Kurulu Başkanı 
Çetin’den tebrik ziyareti

Edremit Ticaret Odası Meclis Başkanı 
Bayram Kayahan ve Yönetim Kurulu 
Başkanı Ahmet Çetin, EBSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar’ı ziyaret ederek 
TOBB Başkan Yardımcılığı görevi nedeniyle 
tebriklerini ilettiler.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu, Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar ve Meclis Başkanlık Divanı ile Yönetim Kurulu Üyeleri, İzmir Valisi Dr. Süleyman Elban’ı 

ziyaret ederek hayırlı olsun dileklerini iletti.

EBSO Meclis Başkanlık 
Divanı ve Yönetim Kurulu, 
İzmir Cumhuriyet Başsavcısı 
Tosun’u ziyaret etti
Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı H. 
İbrahim Gökçüoğlu ve Meclis Başkanlık Divanı 
ile Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar 
ve Yönetim Kurulu Üyeleri, İzmir Cumhuriyet 
Başsavcısı olarak atanan Fahri Mutlu Tosun’u 
ziyaret ederek hayırlı olsun dileklerini iletti.

EBSO Meclis Başkanlık Divanı ve Yönetim EBSO Meclis Başkanlık Divanı ve Yönetim 
Kurulu Üyeleri, İzmir Valisi Elban’ı ziyaret ettiKurulu Üyeleri, İzmir Valisi Elban’ı ziyaret etti
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Yorgancılar, Ticaret 
Bakanı Bolat’ı ziyaret etti

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı ve TOBTİM Uluslararası 
Ticaret Merkezleri Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, TOBTİM Merkez Yönetim 
Kurulu Üyeleriyle birlikte Ticaret Bakanı 
Prof. Dr. Ömer Bolat’ı ziyaret etti. Bolat’a 
hayırlı olsun dileklerini sunan Başkan 
Yorgancılar, EBSO üyesi sanayicilerin 
konularına ilişkin paylaşımda bulundu.

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, İzmir 
Emniyet Müdürlüğü görevi sona eren 

Mehmet Şahne’yi ziyaret etti. Yorgancılar, 
İzmir’e yaptığı hizmetler ve görev 
süresince gösterdiği işbirliği nedeniyle 
Şahne’ye teşekkür plaketi takdim etti. 
Ziyarete EBSO Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcıları Hakan Ürün ve Metin Akdaş 
ile Genel Sekreter Mustafa Kalyoncu da 
katıldı.

Yorgancılar, İzmir 
Emniyet Müdürlüğü 
görevi sona eren 
Şahne’yi ziyaret etti

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, Sosyal Güvenlik Kurumu (SGK) İzmir 
İl Müdürü Yavuz Kurt’u ziyaret etti. Görüşmede EBSO 
üyesi sanayicilerin SGK bünyesindeki yükümlülükleri 
ve konuları hakkında değerlendirmelerde bulunuldu. 
Ziyarete EBSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcıları 
Hakan Ürün ve Metin Akdaş ile Genel Sekreter Mustafa 
Kalyoncu da katıldı.

Yorgancılar, SGK İzmir 
İl Müdürü Kurt’u ziyaret etti
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6 Şubat 2023 
tarihinde 
Kahramanmaraş 

merkezli olarak 
gerçekleşen deprem 
felaketinden etkilenen 
çocuklar yararına 
İzmir’de görev yapan 
46 gazetecinin 
hazırladığı “Nerede 
Haber Orada Biz” 
başlıklı kitabın temsilci 
yazarları, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar'ı ziyaret etti. 
Ziyaretten duyduğu 
memnuniyeti dile getiren Başkan Yorgancılar, gazetecilerin çok güzel bir proje ile depremzede 
çocukların yanında olduklarını ve bunu yaparken İzmir basınına ilişkin güzel bir eserin de ortaya 
çıktığını belirterek emeği geçenlere teşekkür etti.

GÜNDEM

Gazetecilerden Başkan 
Yorgancılar’a ziyaret

Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu ve Meclis Başkanlık Divanı Üyeleri, 
İzmir Atatürk Organize Sanayi Bölgesi Yönetim Kurulu Başkanı Cenk Karace ve Yönetim Kurulu 

Üyelerini ziyaret etti.

Gökçüoğlu, İAOSB’yi ziyaret etti
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İzmir Yeminli Mali Müşavirler Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Yaşar Zengin ve Yönetim 
Kurulu Üyeleri, Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu’na 
nezaket ziyaretinde bulundu.

İzmir Yeminli Mali 
Müşavirler Odası’ndan 
nezaket ziyareti

Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu, Pancar Organize 
Sanayi Bölgesi’nde faaliyet gösterecek olan itfaiye binasının açılış törenine katıldı.

Pancar OSB’nin itfaiye binası Pancar OSB’nin itfaiye binası 
hizmete girdihizmete girdi

İZFAŞ Olağanüstü Genel Kurul
toplantısı gerçekleştirildi

İzmir Fuarcılık Hizmetleri Kültür ve Sanat İşleri Ticaret A.Ş. (İZFAŞ) Olağanüstü Genel Kurul 
Toplantısı gerçekleştirildi. Toplantıya Ege Bölgesi Sanayi Odası’nı temsilen 

EBSO Yönetim Kurulu Üyesi Ateş İlyas Demirkalkan katıldı.
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İzmir İş Kadınları Derneği (İZİKAD) 
Yönetim Kurulu Başkanı Betül Sezgin ve 
Azerbaycan Kadın Girişimcilik Geliştirme 
Derneği (AQSİA) Yönetim Kurulu Başkanı 
Sakine Babayeva ile iki kurumun 
yönetim kurulu üyeleri, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası’nı ziyaret etti.
EBSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı 
Metin Akdaş’ın ev sahipliği yaptığı 
görüşmede İzmir ve Azerbaycan 
arasındaki ekonomik ilişkiler 
değerlendirilirken, Azerbaycanlı 
kadın girişimciler için İzmir'de yatırım 
yapabilecekleri sektörler hakkında 
bilgilendirme yapıldı.

Azerbaycanlı kadın girişimciler EBSO’da

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Metin Akdaş, 
İzmir Valisi Yavuz Selim Köşger’in 
Adana Valisi olarak atanması 
sebebiyle düzenlenen veda yemeğine 
katıldı. Akdaş, Vali Köşger’e görev 
süresince İzmir’e yaptığı hizmetlerden 
ve sanayicilerin konularına yönelik 
çözümcül yaklaşımından ötürü 
şükranlarını sundu.

Akdaş, İzmir 
Valisi Köşger’in 
veda yemeğine 
katıldı
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Ege Bölgesi Sanayi 
Odası tarafından 
Avrupa Birliği 

İstihdam, Eğitim veya 
Öğretimde Olmayan 
Gençler İçin İşgücü 
Piyasası Destekleme 
Programı’na (NEETs) 
başvurusu kabul 
edilen “The NEET 
Carries The Machinery 
Sector To The Future” 
isimli 328 Bin Euro’luk 
proje kapsamında 
19 öğretmenin 
Almanya’daki 
eğitimlerine başlandı.

Öğretmenler, 
proje kapsamında 
bir ay boyunca Endüstri 
4.0, otomasyon ve makina 
teknolojileri üzerine eğitim 
alacaklar.

EBSO tarafından hazırlanan 
ve uygulanan “The NEET Carries 
The Machinery Sector To The 
Future” projesi, eğiticilerin 
eğitimi ile birlikte 18-29 yaş 

aralığındaki ne eğitimde ne 
de istihdamda olan genç 
kadın ve erkek nüfusun sosyal 
entegrasyonunu desteklemek 
ve istihdama katkı sağlamak 
amacı taşıyor. Başta İzmir 
olmak üzere Türk makine 
teknolojileri sektörünün 
ihtiyaçlarına yönelik hizmetlerin 
geliştirilmesinin planlandığı 

projede, mesleki gelişim 
eğitimleri yoluyla istihdam 
ihtiyacı sorunlarına daha iyi 
cevap verebilmek, istihdam 
edilebilirliği artırmak, ne 
eğitimde ne de istihdamda 
olan genç nüfusun aktif bir 
işgücü olmalarına yardımcı 
olmak konu başlıkları, projenin 
amaçları arasında yer alıyor.

EBSO’nun 328 bin Euro’luk projesi kapsamında   
19 öğretmenin Almanya’daki eğitimleri başladı
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Üniversite-Sanayi
işbirliği konuşuldu
İzmir Kavram Meslek Yüksekokulu Müdürü Prof. 
Dr. Derman Küçükaltan, Ege Bölgesi Sanayi 
Odası’nı ziyaret etti. EBSO Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Hakan Ürün’ün ev sahipliği 
yaptığı görüşmede üniversite-sanayi işbirliği, 
iş dünyasının kalifiye işgücü açığı ve eğitimi ile 
ilgili yapılabilecek ortak çalışmalar hakkında 
değerlendirmelerde bulunuldu.

Model Fabrika Yönetim Kurulu toplantısı yapıldı
İzmir Uygulamalı Yetkinlik ve Dijital Dönüşüm Merkezi (Model Fabrika) Yönetim Kurulu toplantısı 

gerçekleştirildi. İZTO ev sahipliğinde gerçekleştirilen toplantıya Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Metin Akdaş ve Genel Sekreter Mustafa Kalyoncu katıldı.

OSB’ler ve serbest
bölgelerin konuları görüşüldü
Ege Bölgesi Sanayi Odası ev sahipliğinde düzenlenen toplantıda 
İzmir’de bulunan organize sanayi bölgeleri ve serbest bölgelerin 
gündemlerinde olan konular ilgili bakanlık, belediye ve kurumlara 
iletilmek ve takip edilerek çözüme ulaştırılmak üzere istişare edildi. EBSO 
Genel Sekreteri Mustafa Kalyoncu başkanlığında gerçekleşen toplantıya 
OSB’lerin ve serbest bölgelerin müdür ve yöneticileri katıldı.

OSB’ler ve serbest
bölgelerin konuları görüşüldü
Ege Bölgesi Sanayi Odası ev sahipliğinde düzenlenen toplantıda 
İzmir’de bulunan organize sanayi bölgeleri ve serbest bölgelerin 
gündemlerinde olan konular ilgili bakanlık, belediye ve kurumlara 
iletilmek ve takip edilerek çözüme ulaştırılmak üzere istişare edildi. EBSO 
Genel Sekreteri Mustafa Kalyoncu başkanlığında gerçekleşen toplantıya 
OSB’lerin ve serbest bölgelerin müdür ve yöneticileri katıldı.

OSB’ler ve serbest
bölgelerin konuları görüşüldü
Ege Bölgesi Sanayi Odası ev sahipliğinde düzenlenen toplantıda 
İzmir’de bulunan organize sanayi bölgeleri ve serbest bölgelerin 
gündemlerinde olan konular ilgili bakanlık, belediye ve kurumlara 
iletilmek ve takip edilerek çözüme ulaştırılmak üzere istişare edildi. EBSO 
Genel Sekreteri Mustafa Kalyoncu başkanlığında gerçekleşen toplantıya 
OSB’lerin ve serbest bölgelerin müdür ve yöneticileri katıldı.

Model Fabrika Yönetim Kurulu toplantısı yapıldı
İzmir Uygulamalı Yetkinlik ve Dijital Dönüşüm Merkezi (Model Fabrika) Yönetim Kurulu toplantısı 

gerçekleştirildi. İZTO ev sahipliğinde gerçekleştirilen toplantıya Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Metin Akdaş ve Genel Sekreter Mustafa Kalyoncu katıldı.
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Seçimler sonrasında döviz 
kurlarında ve kredi faizlerinde ani ve 
belirgin yükselişin hemen sonrasına 
denk gelen ikinci geçici (peşin) 
vergi döneminde hesaplanan vergi 
matrahlarına yapılan KKEG ilaveleri, 
gelir ve kurumlar vergisinde 2021 
yılı başından itibaren uygulanan 
finansman gider kısıtlamasının 
yerindeliğini bir kez daha tartışılır 
hale getirdi. Yazımızın başlığındaki 
vurguya uygun olarak, finansman 
gider kısıtlaması uygulaması, 
sadece Hazine lehine yontan nalıncı 
keserini çağrıştırıyor. Finansman 
gider kısıtlaması uygulaması ile 
finansman gelirlerinin tamamı 
gelir kabul ediliyor ve %100’ü 
vergilendiriliyor; gider tarafında ise 
sübjektif bir yaklaşımla özkaynağı 
aşan finansman giderlerinin 
bir kısmının gider kaydı kabul 
edilmiyor. Ekonomik durumun stabil, 
finansal göstergelerin istikrarlı 
değişim gösterdiği dönemlerde 
işletmelerin finansman giderlerinin 
(ve gelirlerinin) de normal değişim 
göstermesi; dolayısıyla mevcut 
haliyle dahi finansman gider 
kısıtlamasının etkisinin de çok sınırlı 
olması beklenir. Oysa son iki aylık 
dönemde Türk Lirasındaki hızlı değer 
kaybı nedeniyle döviz kurları %35’in 
üzerinde artış göstermiş, kredi 
faizleri ise neredeyse ikiye katlanmış, 
piyasada vadeler uzamıştır. Durum 
böyle olunca pek çok işletme, tekrar 
yükselişe geçen finansman yüklerine 
ek olarak bir de finansman gider 
kısıtlaması uygulaması kaynaklı 

haksız vergi yüküyle karşılaşmıştır.

Yasal düzenleme
Finansman gider kısıtlaması, Türk 

vergi sistemine; 2013 yılı başından 
geçerli olmak üzere 31.05.2012 tarih 
ve 6322 sayılı Kanunla girmiştir. Gelir 
ve kurumlar vergisi kanunlarının, 
vergi matrahın tespitinde “Gider 
Kabul Edilmeyen Ödemeler-Kabul 
Edilmeyen İndirimler” başlıklı (GVK 
Md:41/9; KVK Md:11/1-i) maddelerine 
aşağıdaki metin eklenmiştir. 

6322 sayılı kanunun 
37.maddesiyle eklenen bent; 
Yürürlük 01.01.2013-i) Kredi kuruluşları, 
finansal kuruluşlar, finansal 
kiralama, faktoring ve finansman 
şirketleri dışında, kullanılan yabancı 
kaynakları öz kaynaklarını aşan 
işletmelerde, aşan kısma münhasır 
olmak üzere, yatırımın maliyetine 
eklenenler hariç, işletmede kullanılan 
yabancı kaynaklara ilişkin faiz, 
komisyon, vade farkı, kâr payı, kur 
farkı ve benzeri adlar altında yapılan 
gider ve maliyet unsurları toplamının 
%10’unu aşmamak üzere (700 
Sayılı KHK’nın 173 üncü maddesiyle 
değişen ibare; Yürürlük:09.07.2018) 
Cumhurbaşkanınca (**) 
kararlaştırılan kısmı. Belirlenecek 
oranı sektörler itibarıyla 
farklılaştırmaya (700 Sayılı KHK’nın 
173 üncü maddesiyle değişen ibare; 
Yürürlük:09.07.2018) Cumhurbaşkanı 
(*), bendin uygulanmasına ilişkin 
usul ve esasları belirlemeye Maliye 
Bakanlığı yetkilidir.

Madde metnini ihdas eden 

EGE’DEN

Adnan YILDIRIM
Ekonomi Bakan 
Yardımcısı (2014-2015)
Türk Eximbank Genel 
Müdürü (2016-2019)

FİNANSMAN GİDER 
KISITLAMASI TEK TARAFLI 
NALINCI KESERİ
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EGE’DEN

6322 sayılı Kanunun madde 
gerekçesinde, “…Madde 
ile, firmaların finansman 
ihtiyaçlarını borçlanma yerine 
öz kaynakları ile finanse 
etmelerini teşvik etmek 
amacıyla…” denilmekte olup 
finansman gider kısıtlaması 
ile esasen işletmelerin 
borçlanmaları kısıtlanmak 
istenmiştir. Yasal düzenleme, 
uygulamayı Bakanlar 
Kurulu (2018’den sonra 
Cumhurbaşkanı) kararına 
bırakmış ancak maddenin 
yürürlüğe girdiği 2013 yılından 
2021’e kadar geçen sürede 
konu ile ilgili herhangi bir karar 
alınmadığı için, finansman 
gider kısıtlaması uygulaması 
söz konusu olmamıştır. 
Uygulama, 04.03.2021 tarihli 
resmi gazetede yayınlanan 
03.02.2021 tarih ve 3490 sayılı 
Cumhurbaşkanı kararı ile 
2021 yılı başından geçerli 
olarak ve kanunun verdiği 
yetkinin en üst sınırından 
başlatılmış olup halen %10 
oranı uygulanmaktadır. Piyasa 
koşulları dikkate alınarak %10 
oranının düşürülmesi yada 
sıfırlanması Cumhurbaşkanının 
yetkisindedir. Yatırımın 
maliyetine eklenen 
finansman giderleri ile finans 
kuruluşlarının finansman 
giderleri, kanun maddesi ile 
uygulamanın kapsamı dışında 
tutulmuştur.

Firmaların 
değerlendirilmesi ve 
beklentisi
Finansman giderlerinin 

bir unsuru kabul edilen kur 
farkları ile ilgili olarak Ticaret 
Bakanlığı tarafından 08.11.2022 
tarihli resmi gazetede 
yayınlanan tebliğ değişikliği 
ile Türk Ticaret Kanununun 
sermaye kaybı veya borca 
batık olma durumuna ilişkin 

hesaplamalarda, henüz ifa 
edilmemiş yabancı para 
cinsi yükümlülüklerden 
doğan kur farkı zararlarının 
dikkate alınmayacağına 
ilişkin 01.01.2023 tarihinde sona 
eren düzenlemenin süresi 
01.01.2024’e uzatılmıştır. Ticaret 
Bakanlığı düzenlemesinde, 
(son 2 aydaki duruma benzer 
şekilde) 2018 yılının ikinci 
yarısında hızla yükselen döviz 
kurlarının etkisi olmuştur. 
Diğer bir ifadeyle Ticaret 
Bakanlığı, döviz kurlarında 
yaşanan beklenmedik hızlı 
yükselişlerden firmaların 
TTK 376’ya göre ilave zarar 
görmesini geçici olarak ta 
olsa önlemeyi amaçlamıştır. 
Vergi mevzuatında yer 
alan finansman gider 
kısıtlaması düzenlemesi ile 
ise tersi bir yaklaşımla, ani 
yükselen kurlardan (ve kredi 
faizlerinden, vade farklarından) 
olumsuz etkilenen firmalar bir 
de finansman gider kısıtlaması 
ile ikinci kez mağdur edilmekte 
ve olması gerekenin üzerinde 
vergi ödemek durumunda 
bırakılmaktadırlar. Takdir 
edilmelidir ki enflasyon, kredi 
faizleri ve döviz kurlarındaki 
artışların müsebbibi 
firmalar olmadığı gibi başta 
KOBİ’ler olmak üzere bu 
göstergelerdeki ani artışlara 

hazırlıklı olmadıkları için 
her halükarda olumsuz 
etkilenmekte, sektörüne 
bağlı olarak ta ciddi zarar 
görmektedirler. Üstelik gider 
kabul edilmeyen finansman 
gideri hesaplamasında, 
işletmenin finansman 
gelirlerinin (ne genelinde ne de 
göre kendi içinde) finansman 
giderlerinden mahsubuna da 
olanak tanınmamaktadır. 

Madde gerekçesinde 
belirtilen, firmaların 
finansman ihtiyaçlarını 
borçlanma yerine özkaynakla 
karışlamalarının teşvik edilmesi 
gerekçesinin pratikte pek 
karşılığı bulunmamaktadır. 
Zira bu gerekçe, firmaların 
özkaynak varlığı olup 
olmadığını, özkaynak 
getirisini, finansmana erişim 
maliyetlerini ve nedenlerini 
göz ardı etmektedir. Ayrıca hiç 
bir finans kuruluşu borçlanma 
kriterlerini taşımayan firmalara 
kredi kullandırmayacağı 
gibi nakit sıkışıklığı yaşanan 
piyasada oluşan vade farkları 
ile hükümetin para politikasına 
bağlı oluşan döviz kurları da 
firmalarca belirlenmemektedir. 
Bu sebeplerle, ekonominin 
genelinde firmaların inisiyatifi 
dışında oluşan aşırı finansman 
maliyetlerinin bedeli firmalara 
ödetilmemelidir.
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GİRİŞ
Anonim ve limited şirketlerde, 

esas sözleşmede hüküm bulunması 
şartıyla iç yönergeler ile temsil 
yetkisinin kaldırılması veya 
değiştirilmesi ve sınırlandırılması 
mümkündür. Bu yazıda iç 
yönergelerle sınırlama yapılması ve 
tadili hususu incelenecektir.

I. TEMSİL YETKİSİNİN 
SINIRLANDIRILMASI
 A. GENEL OLARAK
Temsil yetkisi anonim şirketlerde 

yönetim kuruluna aittir (TTK m.365). 
Yönetim kurulu, temsil yetkisini bir 

veya daha fazla murahhas üyeye 
veya müdür olarak üçüncü kişilere 
devredebilir. En az bir yönetim kurulu 
üyesinin temsil yetkisini haiz olması 
şarttır (TTK m.367). Temsil yetkisi 
ancak merkezin veya bir şubenin 
işlerine özgülenmesi veya birlikte 
kullanılmasına ilişkin sınırlanabilir 
(TTK m.371/3). 

Limited şirketlerde ise temsil 
yetkisi, müdürlere aittir (TTK m.623). 
Temsil yetkisi ancak merkezin veya 
bir şubenin işlerine özgülenmesi 
veya birlikte kullanılmasına ilişkin 
sınırlanabilir.

Bunlar dışında esas sözleşme 

HUKUK

Av. Murat ULUSU
EBSO Hukuk Danışmanı

ANONİM VE LİMİTED 
ŞİRKETLERDE TEMSİL YETKİSİNİN 
SINIRLANDIRILMASINA İLİŞKİN 
İÇ YÖNERGE DEĞİŞİKLİKLERİ
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ile temsil yetkisinin iç yönerge 
ile sınırlandırılabileceğine 
dair hüküm bulunmalıdır. 
Esas sözleşmede hüküm 
bulunmak kaydı ile yönerge ile 
temsil yetkisini sınırlandırmak 
mümkündür.

B. İÇ YÖNERGE İLE TEMSİLİN 
SINIRLANDIRILMASI

Yukarıda ifade edildiği 
gibi, esas sözleşmede hüküm 
bulunmak kaydıyla şirket içi 
yönergeler ile temsil yetkisinin 
sınırlandırılması mümkündür. 
Buna göre, anonim şirketlerde 
yönetim kurulu kararı, limited 
şirketlerde temsile yetkili 
müdürler kurulu kararı ile sınırlı 
yetki çerçevesini belirleyen 
tarih ve sayı içeren bir iç 
yönerge kabul edilerek tescil 
ve ilan edilir. Şirketlerin yönetim 
organlarınca (yönetim kurulu/
müdürler) hazırlanan iç 
yönergenin bütün sayfalarının 
şirket yönetim organınca 
imzalanması zorunludur. 
İç yönergede, görevler, 
tanımlar ve yetki çerçevesi 
düzenlenmelidir. İç yönergeyle 
belirlenen görevlere atanacak 
kişiler, iç yönergenin tarih ve 
sayısına atıf yapılmak suretiyle 
alınacak yönetim organlarınca 
belirlenecektir.

Anonim ve limited 
şirketlerde iç yönergede, 
sınırsız temsil yetkisinin de 
belirlenmesi yeni uygulama 
kapsamında mümkündür. 
Ancak bunun belirlenmesi 
zorunluluğu bulunmamaktadır. 
Bununla birlikte, yetkinin sınırları 
kapsamı ile tanımlamasının 
tereddütte mahal vermeyecek 
şekilde net olarak belirlenmesi 
gerekir. Sınırsız bir yetkiliye iç 
yönerge kapsamında verilecek 
yetki de sınırsız temsil yetkisi ile 
uyumlu olmalıdır.

Herhangi bir kişiye hem 
sınırlı hem de sınırsız yetki 

verilmemelidir. Dolayısıyla 
bu anlayışla düzenlenen 
iç yönergeler tadil edilmeli 
ve atamaların yapılması 
sırasında da bu hususa dikkat 
edilmelidir.

Sınırsız yetkili yönetim kurulu 
üyesinin, bazı işlemlerde sınırlı 
yetkili olması isteniyorsa bunun 
da açıkça düzenlenmesi 
gerekmektedir.  Söz gelimi, 
sınırsız yetkili olan yönetim 
kurulu üyeleri A grubu olarak 
düzenlenebilir ve sınırlı yetkili 
yönetim kurulu üyeleri B 
grubu olarak tanımlanarak B 
grubu olarak isimlendirilebilir. 
Bu durumda, B grubunun 
A grubundan herhangi 
biriyle sınırlandırılan işlemleri 
yapabileceği iç yönergede 
düzenlenebilir. Yani bu 
durumda TTK m.371/3’te 
öngörülen birlikte temsille 
sınırlandırılabilme kuralına da 
koşut davranılmış olacaktır.

İç yönergelerde bir yetki 
grubu için hem birlikte hem de 
tek imza yetkileri düzenlenebilir. 
Bazı işlemler için birlikte işlem 
yapmak durumunda olan 
yöneticilerin münferiden bazı 
işlemleri yapabilme yetkisi 
de olması mümkündür ve bu 
hususlar iç yönergede açıkça 
düzenlenmelidir.

Bu kurallara aykırı olarak 

yapılmış bir iç yönerge varsa 
gerekli değişiklikleri yapılarak 
geçerli kılınmalıdır (Mutatis 
mutandis).

SONUÇ
Anonim şirketlerde 

yönetim kurulunun, limited 
şirketlerde ise müdürler 
kurulunun temsil yetkisi, şube 
işlemleri veya birlikte temsil 
yönünde sınırlandırılabilir. 
Bu sınırlandırma, esas 
sözleşmeden hüküm 
bulunmak kaydı ile iç yönerge 
ile ihdas edilebilir. İç yönerge 
düzenlenirken, bir yöneticinin 
bazı işlemlerde sınırsız yetkili, 
bazı işlemlerde ise sınırlı 
yetkili olduğu öngörülebilir. 
Sınırsız yetkilerin yönergede 
belirlenmesi zorunluluğu yoksa 
da sınırlı yetkileri belirlenmesi 
gerekmektedir. Ancak sınırsız 
yetkilerin belirlenmesinde de 
yarar vardır. 

Sınırsız yetkiye sahip 
yöneticilerin bazı işlemlerinde 
sınırlı yetkili olmaları isteniyorsa 
bunun açıkça yönergede 
düzenlenmesi gerekir. 

Bu sınırlamalara uymayan 
bir yönerge varsa gerekli 
değişiklikler yapılarak geçerli 
kılınabilir (Mutatis mutandis). 
Bu değişikliklerin de tadil 
edilmesi gerekmektedir.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu, Temmuz ayı 

Meclis toplantısında yaptığı 
açılış ve Başkanlık sunuşlarında 
her anlamda oldukça sıcak 
bir yaz döneminin yaşandığını 
belirterek iklim krizi ile 
mücadele edilmesinde küresel 
çapta bütüncül politikalara 
ihtiyaç duyulduğunu söyledi.

Yeşil dönüşüm
Gökçüoğlu, “İklim 

değişikliğinin bir sonucu olarak 
artan sıcaklar, insan sağlığını 
ve tarımsal üretimi tehdit 
eden boyutlara hızla ulaşıyor. 
Bu alanda ciddi bir politika 
bütününe ihtiyaç duyduğumuz 

gerçeğiyle karşı karşıyayız. 
Buna rağmen ABD ve Çin 
başta olmak üzere gelişmiş 
olan ülkeler, Karbon Emisyonu 
Sözleşmesine henüz imza 
atmadılar. Fakat gelişmekte 
olan ülkelere yaptırımlar 
getirecek çalışmalar da 
yapıyorlar. Dünyada şu anda 
Çin yüzde 27 ve Amerika 
Birleşik Devletleri yüzde 22 
karbon salınımıyla ilk sıralarda. 
Dünyada halen yüzde 77 
oranında fosil yakıt kullanılıyor. 
Gelişmekte olan ülkeler 
ciddi şekilde yeşil enerjiye 
geçmek istiyor. Bu yüzde 77’yi 
nasıl çözümleyeceğiz, bunu 
gelişmiş ülkeler bizlere hiçbir 
zaman sunmuyor. Bu noktada 

belirli çalışmaların yapılması 
gerektiği inancındayım” dedi.

Ekonomideki ateş
Yaşanan bir diğer gerçeğin 

ise ekonomideki ateş olduğunu 
ifade eden Gökçüoğlu, 
“Temmuz ayında enflasyonu 
yeniden körükleyecek zam 
yağmuru ve vergi artışları 
herkesi olumsuz etkilemeye 
devam ediyor. Bu noktada 
birkaç konunun altını çizmek 
isterim. Öncelikle ücretlilerin 
vergi dilimindeki rakamlarının 
enflasyonun çok gerisinde 
kaldığı dikkate alınarak 
bir düzeltmeye gidilmesi 
gerekiyor. Çalışanlarımıza bir 
iyileştirme yapıyoruz, ciddi bir 

Gökçüoğlu’ndan Meclis temennileri
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fark veriyoruz, ama vergi dilimi 
aynı noktalarda kaldığı için 
2-3 ay sonra çalışanlarımız 
yine geçinememekten yakınır 
duruma geliyorlar. Sıfır ile 70 
bin lira arasında yüzde 15, sıfır 
ile 100 bin arasında yüzde 20 
gibi oranlar var. Bunları 70 
binlerde, 150 binlerde ilk dilim 
olacak şekilde güncellemezsek 
bu sıkıntı devam edecek” diye 
konuştu.

Enflasyon muhasebesinin 
yasada olmasına rağmen 
yıllardır uygulanmadığını 
hatırlatan Gökçüoğlu, 
“Enflasyon muhasebesi 
uygulandığı zaman göreceğiz 
ki birçok firma teknik iflas 
durumundadır. Bunları 
korumak adına hızlı bir şekilde 
enflasyon muhasebesinin 
gündeme alınması gerektiği 
inancındayım. Bir diğer 
husus da bankaların değişen 
kriterleridir. Merkez Bankası’nın 
bankalar için uygulamaya 
koyduğu kur korumalı 
mevduata getirilen yüzde 15 
karşılık zorunluluğu, bankaların 
zaten vermekten çekindikleri 
kredileri daha da kısıtlayacak. 
500 milyar TL civarında 
olan bu karşılık bankanın 
mevcudundan eksildiği zaman 
bizlere plase edeceği kredi 
dilimleri de o kadar zorlaşacak. 
Bunun da üzerinde durulması 
gerektiğini düşünüyorum. Bu 
noktada ayrıca sanayiciye 
verilen vergi istisnaları da 
adım adım geri alınmaya 
başlandı, bunları da düşünmek 
gerekiyor. Üstelik şu anda EYT 
için tanınan KGF kredilerini 
firmalarımızın birçoğu hala 
alamamış durumda ve bu 
konuda da ciddi mağduriyetler 
yaşanıyor. Bu mağduriyetlerin 
giderilmesi için de belirli 
çalışmalar yapılması gerektiği 
inancındayım” ifadesini 
kullandı.

Eğitimde 
başarısızlık eğilimi
2023 YKS sonuçlarının 

açıklandığını dile getiren 
Gökçüoğlu, “Ne yazık ki 
başarısızlık eğilimi artış 
yönünde devam etmektedir. 
Sınavda 100 bin öğrencinin 
doğru yanıt verdiği soru adedi 
sıfır. Fen Bilimleri testinde 
hiçbir soruya doğru cevap 
veremeyen öğrenci sayısı 
son 6 yılın rekorunu kırmış 
durumda. 20 fen bilimleri 
sorusunda ortalama doğru 
sayısı 2,9; Türkçe testindeki 
40 soruda ortalama doğru 
sayısı 19; matematikte 40 soru 
içinde ortalama doğru sayısı 
7,3; fizikte 14 soruda ortalama 
2 doğru yanıt var; ayrıca 10 
tarih sorusunda 2; 13 kimya 
sorusunda 1,4 ve 6 coğrafya 
sorusunda 1,4 ortalama doğru 
yanıt vermiş öğrencilerimiz. 
Dünyada fen bilimleri, fizik, 
kimya, matematik olmadan 
Ar-Ge’sini geliştirebilen, yeni 
ürünler, katma değerli ürünler 
yaratabilen bir ülke yok. 
Fen bilimleri onun için çok 
önemlidir, ama durumumuzu 
görüyorsunuz. Bu durum için 
yıllardır çözüm önerilerinde 
bulunuyoruz. Bizler nitelikli 
eğitim dedikçe, ne yazık ki 
hem eğitim sistemimiz, hem 
de öğrencilerimizin başarısı 
gerilemeye devam etmektedir. 
Eğitim gibi telafisi en zor 
olan bir alanda yeni nesilleri 
kaybediyor olmaktan ötürü çok 
büyük üzüntü duymaktayım. 
Sesimizi elimizden geldiğince 
duyurmaya çalışıyoruz, ancak 
yetemediği de ortada” dedi.

Mülteciler konusunda 
Tunus örneği
İtalya ve Hollanda 

Başbakanları ile AB Komisyonu 
Başkanının mültecilerle 
ilgili geri kabul anlaşması 

mutabakatı için Tunus’ta 
temaslarda bulunduklarını 
ifade eden Gökçüoğlu, “Tunus 
yönetimi, geri kabul teklifini 
reddetti. Tunus bugün Mustafa 
Kemal Atatürk’ün ilke ve 
inkılaplarını örnek almış ve 
net olarak uygulamakta olan 
bir ülkedir, bu söylediğimi 
araştırmanızı dilerim. Tunus 
geri kabul anlaşmasını 
reddederken AB ülkelerine 
iltica talebi reddedilen Tunus 
vatandaşlarını 607 milyon 
Euro destek karşılığında geri 
almayı kabul ediyor. Bizim de 
geleceğimizi ve güvenliğimizi 
tehdit eden göçmenleri acilen 
ülkelerine geri göndermemiz 
gerektiğine inanıyorum. 
Enflasyonun, pahalılığın, bütçe 
açıklarının ana unsurlarından 
birisi de göçmenlerdir. Onlara 
ciddi bir kaynak aktarıyoruz, 
kendi vatandaşımıza 
veremediğimiz imkânları 
onlara veriyoruz. Ama biz 
gelişmiş ülke değiliz, kendi 
ekonomimiz çok gerilerde, bir 
de bunları yük olarak yıllardır 
taşıyoruz” diye konuştu.

Lozan Anlaşması’nın 100. 
yılını kutlayan Gökçüoğlu, 
“Ülke tapusu niteliğini taşıyan 
Lozan Anlaşması’nın 100. 
Yıldönümünde de Mustafa 
Kemal Atatürk liderliğinde 
anlaşmaya imza atanları, 
emeği geçenleri ve bu 
uğurda gayret gösterenleri 
rahmetle anıyorum, yaşayan 
varsa da onlara hürmetlerimi 
sunuyorum” ifadesini kullandı.

Gökçüoğlu, Cumhuriyet’in 
100. yılında Milletler Ligi 
Şampiyonu olan A Milli 
Kadın Voleybol Takımını 
tebrik ederek, “Türk kadınının 
başaramayacağı hiçbir şey 
yoktur. Yeter ki biz kızlarımızı 
okutalım, doğru yönlendirelim, 
önüne engeller koymayalım” 
diye konuştu.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, 

EBSO Meclisi’nin Temmuz 
ayı toplantısında yaptığı 
konuşmasının başında, 
TOBB Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu’nun katılımıyla 
Berlin’de gerçekleşen 
“Depremden Etkilenen 
Bölgelerde İş Dünyasının 
Yeniden Güçlendirilmesinde 
Avrupa Özel Sektörünün Rolü” 
konferansına ilişkin Meclis 
Üyelerine bilgi verdi.

Yorgancılar, “Rifat 
Başkanımızın Avrupa Ticaret 
ve Sanayi Odaları Birliği 

Eurochambres Başkan 
Yardımcısı olması hasebiyle, 
yurt dışında bulunan 
ülkelerden deprem bölgesiyle 
ilgili alınabilecek konut yardımı 
konusunda destek istemek 
üzerine gittik. Almanya’da 
oldukça faydalı görüşmeler 
oldu. Bu görüşmelerin katkı 
sağlayabilecek diğer AB 
ülkelerinde de gerçekleşmesi 
ve deprem konutlarının 
yapımı konusunda ülkemize 
destek olmaları konusundaki 
taleplerimizi bir kez daha ifade 
ettik” dedi.

Yorgancılar, EBSO Business 
Center binasının projesiyle 

ilgili sunum yapan mimarlık 
firmasının yetkilisi Semiha 
Güneş’e teşekkür ederek “Biz 
bu binayı çok amaçlı kullanım 
garantisiyle hazırlıyoruz. 
Otopark konusu İzmir’in 
genelinde olan bir sorundur ve 
bizim gibi şehir merkezindeki 
pek çok kurumun da otoparkı 
bulunmamaktadır” ifadesini 
kullandı.

En büyük 20 ekonomi
Dünya Bankası’nın yaptığı 

2022 yılının en büyük 20 
ekonomisi açıklamasını 
değerlendiren Yorgancılar, 
“Bu verilere göre ülkemiz bir 

Yorgancılar: “Ekonomiye pansuman 
değil kalıcı tedavi gerekiyor”

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, “Şeffaflık, hesap verilebilirlik ve 
liyakatin temel alındığı, hukuk sisteminin üstünlüğü, kurumların bağımsızlığı ve 
koordinasyonu ekseninde takip edilebilecek rasyonel bir para politikası, maliye 
politikası ve üretim odaklı bütüncül bir yaklaşımla istenen sonuca varabiliriz” dedi.
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basamak yükselerek 20’nci 
sıradan tekrar 19’uncu sıraya 
geldi. İsviçre ile olan farkın 
korunması önemli, bununla 
birlikte son iki sıradayız. Çin ve 
Amerika Birleşik Devletleri’nin 
kıyasıya mücadelesi de 
tabloda ön plana çıkmakta. 
Çin’in verisi aynı kalırken 
Amerika Birleşik Devletleri kişi 
başı gelirini arttırmış durumda. 
Rusya’nın savaşa rağmen üç 
basamak birden yükselmesi, 
Hollanda ve İspanya’nın birer, 
İtalya’nın da iki basamak aşağı 
inmesi, bizim direkt olarak 
ihracat yaptığımız bölgeler 
olmalarından hareketle 
gelecekte ihracatta sıkıntıyla 
karşı karşıya kalabileceğimizin 
göstergeleridir. AB pazarı 
ülkemizin ihracatı açısından 
son derece önemlidir. 
Standard&Poor’s’un Avrupa 
Birliği ve Amerika Birleşik 
Devletleri’nde imalat ve hizmet 
sektörlerini kapsayan bileşik 
PMI endeksi verileri, gelecek 
aylarda aşağıya doğru bir 
riskle karşı karşıya kalınacağını 
gösteriyor” dedi.

“Kalıcı tedavi gerekiyor”
Seçimleri izleyen süreçte 

birçok kurumun yönetimlerinde 
değişiklikler yaşandığını 
hatırlatan Yorgancılar, 
“Hepimizin ortak çalıştığımız 
bir tek nokta var, ülkemizin 
kurumlarının kredibilitesinin 
artması, öngörülebilir bir 
ekonomi, yatırım ortamında 
iyileşme, finansal istikrar, 
istihdam yaratan büyüme, 
gelir düzeyinde iyileşme ve 
ithalata olan bağımlılığın 
azalması. Kime sorsak 
hepimizin istekleri bunlar. Bize 
pansuman değil kalıcı tedavi 
gerekiyor. Bence şeffaflık, 
hesap verilebilirlik ve liyakatin 
temel alındığı, hukuk sisteminin 
üstünlüğü, kurumların 

bağımsızlığı ve koordinasyonu 
ekseninde takip edilebilecek 
rasyonel bir para politikası, 
maliye politikası ve üretim 
odaklı bütüncül bir yaklaşımla 
bu sonuca varabiliriz. Bunları 
yaptığımızda elde edeceğimiz 
kazanımlarımızla sisteme 
olan güveni göreceğiz. Yatırım 
hevesiyle yurt dışından gelen 
firmalar açısından ülkemize 
olan itibarın arttığını göreceğiz. 
Önümüzü görebilmek adına 
her ortamda konuştuğumuz 
noktalar olan, kurlar ne olacak, 
faizler ne olacak gibi konuların 
cevabını ancak öngörülebilirlik 
konusunu çözerek ortadan 
kaldırabiliriz” diye konuştu.

Tek bir kararla CDS 
100 puan düştü
Merkez Bankası 

Başkanının yaptığı son 
açıklamaların öncesinde 
Türkiye’nin CDS priminin 
490’lar civarında olduğunu 
hatırlatan Yorgancılar, 
“Şimdi 398’e düştü. Alınmış 
tek bir kararlarla bu düşüş 
gerçekleşti. Yani demek ki biz 
rasyonel bir para ve maliye 
politikası uyguladığımızda, 
serbest piyasa ekonomisi 
haricindeki kararları ortadan 
kaldırdığımızda CDS primimizin 
350’ye, 300’e, 250’ye gitmemesi 
için hiçbir sebep yok. Bu kadar 
açık ve net bir gösterge ile karşı 
karşıyayız. Merkez Bankası’nın 
başındaki hanımefendi, yaptığı 
açıklamalarla, aldığı kararlarla 
CDS primimizin 100 puan aşağı 
inmesiyle ilgili önemli bir adım 
atmış bulunuyor” ifadesini 
kullandı.

İnsanların ellerindeki TL’yi 
az miktar da olsa çok miktar 
da olsa dolara yatırdığını 
belirten Yorgancılar, “İnsanlar 
doların artmasını ve bu şekilde 
bir gelir elde etmeyi bekliyor. 
Hâlbuki önünüzü gördüğünüz 

bir ortamda, doların artmadığı, 
enflasyonun düştüğü, faizlerin 
indiği, dışarıdan yatırımın 
direkt olarak ülkemize geldiği 
bir ortamda dolara zaten 
rağbet kalmayacak. Kimsenin 
dolar alma ihtiyacı söz konusu 
olmayacak. Onun için de 
bunları gerçekleştirdiğimiz 
takdirde pansuman değil, kalıcı 
bir tedavi yöntemini gelecekle 
ilgili uygulamış oluruz” dedi.

Hazine ve Maliye Bakanı 
Mehmet Şimşek’in son 
mesajında yer alan mali 
disiplinin yeniden tesis 
edilmesi ve Maastricht 
Kriterlerine uyumlu bir seviyeye 
çıkılmasıyla ilgili konuları 
değerlendiren Yorgancılar, 
“Enflasyonun orta vadede 
tek haneye düşürülmesi, 
kademeli parasal sıkılaştırma 
ve enflasyon hedefine 
uyumlu gelirler politikası, 
makro finansal istikrar ve 
tüm kazanımları kalıcı hale 
getirecek yapısal reformlar, 
tam da az önce anlatmış 
olduğum tablonun gerçek 
açıklamalarıdır. Söylenenler 
ile yapılacaklar örtüşürse 
sorun yoktur. Bununla 
birlikte Sayın Gaye Erkan’ın 
Merkez Bankası’ndaki döviz 
rezervlerinin satışının son 
bulduğunu açıklaması da 
önemlidir” diye konuştu.

Artış olumlu, 
ama yetersiz
50 milyon TL ve üzerinde 

kredi kullanan şirketlerin döviz 
bildirim yükümlülüklerinin 2024 
yılına kadar ertelendiğini dile 
getiren Yorgancılar, “Bunun 
yanında Türkiye Cumhuriyet 
Merkez Bankamız ihracat 
reeskont kredisi için bankaların 
günlük limitini de beş kat 
arttırarak 1,5 milyar liraya 
çıkarmış bulunuyor. Yine 
sadeleşme süresi kapsamında 

MECLİS
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reeskont kredilerinde yüzde 
30 ilaveyle döviz satış şartı 
ve önden döviz şartı gibi 
koşulları kaldırması, Eximbank 
sermayesini de 6 milyar 800 
milyon lira arttırarak 20 milyar 
600 milyon liraya çıkartılmış 
olması, Eximbank kullanan 
sanayiciler için son derece 
önemli bir gelişmedir. Son 
günlerde izlediğimiz kadarıyla 
ihracatla ilgili Eximbank 
müracaatlarınızın karşılığı 
hızlı bir şekilde çıkıyor, onu 
da ifade edeyim. Ama aynı 
şeyi bankalar için söyleme 
imkânımız yok. Özel bankaların 
şu andaki kredi maliyetleri 
maalesef yine istenilen 
seviyede değil. Baktığımızda, 
27 ayın ardından Merkez 
Bankamız üst üste iki kez faiz 
arttırdı. Dünya genelinde son 
bir yıldır oluşan enflasyon 
sürecinde bütün merkez 
bankaları faiz arttırırken biz 
27 ay bekledik. Artış yeterli 
mi, bence değil. Daha da 
artması gerekiyor muydu, 
evet; ama Merkez Bankasının 
başındaki hanımefendi 
ve ekibi tabii ki bunların 
hesaplamalarını yapıyorlar. 
Bizim göremediğimiz, bizim 
bilemediğimiz bir şey mutlaka 
var. Ancak Para Politikaları 
Kurulu toplantılarında 2,5-
5 gibi puanlar söz konusu 
olacaksa ben bundan sonraki 
süreçte de doların yine belirli 
bir seviyeye gelene kadar 
arttıracağını tahmin ediyorum” 
ifadesini kullandı.

Merkez Bankası’nın yılsonu 
enflasyon beklentisini yüzde 
22’den 58’e çıkardığını dile 
getiren Yorgancılar, “Yüzde 
58 öngörü ne demek? 
Asgari ücrete yüzde 35 zam 
geldi; yılsonu enflasyon 
öngörüsünü yüzde 60 diye 
yuvarlasak, asgari ücrete 
yüzde 25 oranında bir zam 

daha gelmesini bekleyebiliriz. 
Sadece ücretle sınırlı olmayan 
diğer giderler de söz konusu; 
petroldeki artıştan dolayı 
lojistik gider var, yine petrol 
girdilerine bağlı hammadde 
fiyatları konusu var. Artan 
maliyetler ister istemez fiyata 
yansıyacak ve bu da enflasyon 
olarak karşımıza çıkacak. 
Alınan bir diğer karar da, kur 
korumalı mevduatta getirilen 
yüzde 15 zorunlu karşılık ayırma 
mecburiyeti. Mevduatın 
toplamına baktığımızda 
yüzde 15’i 450 milyar TL gibi 
bir rakama ulaşıyor. Bu para 
bankalardan çekildi, Merkez 
Bankası’na gitti. Bu nedir? 
Bankaların bu 450 milyar 
liralıyı sanayiciye, tüccara, 
KOBİ’lere verme imkânı varken 
veremez duruma gelmesidir. 
Bu nedir? Bankalar açısından 
maliyetlerin artmasıdır. 
Maliyetler artınca bankalar ilk 
olarak yüzde 41-43 bandında 
verdikleri mevduat faizlerini 
31,5’a indirdiler. Yaklaşık yüzde 
5 stopaj düşüldüğünde aşağı 
yukarı 29,6 civarında net 
faiz alırsınız. Şunu söylemek 
istiyorum; mevduat faizleri 
aşağıya iniyor ama bu durum 
kredi faizlerine yansımıyor. 
Kredi faizleri ise geçen hafta 
yüzde 35’ten başlayıp 40’lara, 
45’lere kadar çıkıyordu. 
Tüketici veya taşıt kredisine hiç 
girmiyorum, onların rakamları 
çok daha yüksek. Yüzde 27 
ile kullanan da var, onu da 
söyleyeyim” dedi.

REFA ile verimlilik artışı
Türkiye’nin mevcut 

koşullarında yeni yatırımların 
yanında mevcut tesis 
kapasitesine odaklanarak 
üretim ve pazarların 
genişletilmesi çalışması 
yapılmasının önemli olduğunu 
ifade eden Yorgancılar, 

“Almanya’da bir üniversiteye 
bağlı, REFA adında uluslararası 
bir kurum var. Ben bu 
kurumdan ekip getirdim ve 
fabrikamızda yaklaşık üç ay 
çalıştılar, bütün makinelerin 
başında tek tek ölçüm yaptılar. 
Makinelerin dayanımları, 
tork değerleri ve diğer teknik 
özelliklerini ölçtüler. Aynı 
makineyi kullanan bir operatör 
80 vuruş yapabiliyor, bir diğer 
çalışan 120 vuruş yapabiliyor. 
Ama makinenin 130 vuruşa 
kadar kapasitesi var. Hangi 
operatör doğru çalışmış oluyor 
bu durumda? İki operatörü 
de eğiterek 80 vuruş yapanın 
120 vurmasını, 120 vuranın 130 
vurmasını sağlayabilirsiniz. 
Böylelikle makine yatırımı 
yapmadan, aynı makineyle ve 
aynı çalışan operatörlerinizle 
veriminizi artırmış olursunuz. 
Bütün üretim bazlı makinelerde 
bu tip çalışmaların 
yapılmasının faydalı olduğunu 
sizlerle paylaşmak istiyorum” 
diye konuştu.

Kurumlar Vergisi artışı
Kurumlar Vergisi oranlarının 

yüzde 25’e çıktığını hatırlatan 
Yorgancılar, “Tabii bu artışın 
altında geçen dönem 
yaşadığımız ve asrın felaketi 
diye adlandırılan deprem 
var. Deprem bölgesine 120 
milyar dolara yakın bir para 
harcanacak. Dolayısıyla bu 
paranın bir şekilde Hazine’ye 
girmesi lazım. Bu giriş 
yollarından biri de Kurumlar 
Vergisidir doğal olarak. Bu 
çerçevede sadece hijyen 
amaçlı kullanılan zaruri 
temizlik ürünlerindeki KDV’nin 
yüzde 8’den yüzde 20’ye 
çıkarılmasının, insanların 
bu ürünleri almayıp 
alternatif başka ürünlerle 
bu ihtiyaçlarını gidermeye 
teşvik edebileceğini, bunun 
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da sonuçlarının bizim için iyi 
olmayabileceğini söylemek 
istiyorum” ifadesini kullandı.

Vize muafiyeti konusu
Yurtdışına çıkış vizeleri 

için yapılan başvurularda ve 
başvuruların sonuçlanması 
noktasında bir süredir yaşanan 
sıkıntının sürdüğünü belirten 
Yorgancılar, “Üyelerimiz vize 
için müracaat ediyorlar ve 
bizlerden de yardımcı olmamızı 
istiyorlar. Tabi ki elimizden 
geleni yapıyoruz. Ülkeler vize 
başvuruları için aracı şirketler 
kullanıyorlar. Eskiden doğrudan 
konsolosluğa müracaat ve 
vizeyi oradan alma imkânımız 
oluyordu. Şimdi müracaat ve 
randevu süreçleri çok uzadı. 
Geçtiğimiz sene harç parası 
alınmış ancak vize verilmemiş 
pasaportlardan tahsil edilen 
harçların 10 milyon Euro’ya 
yakın olduğu söyleniyor. Harç 
parasını baştan yatırıyorsunuz 
ve vize talebiniz reddedilse de 
geri alamıyorsunuz. Parayı da 
bir kenara bırakalım, kişi işleri 
nedeniyle yurt dışına gitmek 
istiyor, ancak vize alamıyor. 
Pandemi öncesinde tüm 
konsolosluklardan aldığımız 
vize sayısı 400-500’ü aşarken, 
2023’ün ilk yedi ayında 
sadece 194 vize alabilmişiz. 
Schengen Bölgesinden uzun 
süreli vize alabilme imkânı 
artık söz konusu değil. Eskiden 
sanayiciyseniz ve oraya 
ihracat yaptığınızı iyi bir şekilde 
belgelediyseniz beş yıl vize 
alamamanız için hiçbir sebep 
yoktu. Şimdiki müracaatlarda 
alınan vizelerin süresi bir ile 
üç ay arasında. Hatta bir 
arkadaşıma 15 günlük vize 
vermişler. Schengen rejimi 
kapsamında Gürcistan, Peru, 
Birleşik Arap Emirlikleri, Bosna 
Hersek, Venezüella, Arjantin 
ve Uruguay gibi toplam 58 

ülkenin vize muafiyeti var. 
Türkiye olarak biz, AB’ye 
en uzun süredir aday olan 
ülke konumundayız. Elbette 
toplam 72 kriterden henüz 
gerçekleştiremediğimiz 
altı önemli kriter var. 
Bunlar arasındaki terörle 
mücadele mevzuatı, kişisel 
verilerin korunması, cezai 
konularda adli iş birliği, 
yolsuzlukla mücadele, 
Europol ile anlaşma gibi 
konu başlıklarını bitirdiğimiz 
takdirde vize muafiyetinin 
de gerçekleşebileceğini, 
AB’ye rahat şekilde seyahat 
edebileceğimizi biliyoruz. 
Bunların da bir an önce 
gerçekleşmesi bizler için son 
derece önemlidir” dedi.

Yorgancılar, 2022 yılında 
dünya genelinde protesto, 
savaş veya sokak olayları 
gibi 125 binden fazla olay 
yaşandığı ve bu olaylarda 145 
bin kişinin hayatını kaybettiği 
bilgisini vererek Fransa’dan 
Nijerya’ya kadar birçok ülkede 
sokak olayları olduğunu, son 
dönemde artan bu sosyal 
hareketlerin de dikkat çekici 
olduğunu dile getirdi.

İzQ Bilişim Vadisi’nin 
avantajları
Ege Bölgesi Sanayi Odası’nın 

ortağı olduğu İzQ Bilişim 
Vadisi İşbirliği protokolü ve söz 
konusu işbirliğinin sanayiciler 
için yaratacağı avantajlar 
hakkında Meclis Üyelerini 
bilgilendiren Yorgancılar, 
“Dönemin Sanayi Bakanı 
Sayın Varank’la yaptığımız 
görüşme sonucunda 
girişimciliğin altyapısını 
güçlendirmek, firmaların 
araştırma ve geliştirme, 
yazılım ve teknoloji tabanlı 
girişimcilik faaliyetlerinin 
desteklenmesi, ülkemizin 
girişimci odaklı dönüşümüne 
katkı sağlayabilmek amacıyla 
bir işbirliği protokolü 
imzalandı. Bunun avantajlarını 
sıralamamız gerekirse; 
öncelikle Kurumlar Vergisi 
muafiyeti var. SGK işveren 
indirimi söz konusu, yani 
çalıştırdığınız personelin SGK 
primlerinin yüzde 50’sini devlet 
ödüyor. Yapacağınız projelerde 
kullanmak üzere satın 
alacağınız makine ve teçhizat 
için KDV ödemiyorsunuz. 
Personel gelir vergisi muafiyeti 
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var; Ar-Ge projeleri süresince 
personellerin ücretleri gelir 
vergisinden müstesna. Sürekli 
maliyetleri nasıl düşüreceğiz 
diyoruz, işte bu şekilde 
yapacağınız yatırımlarda ciddi 
bir maliyet avantajı oluyor. 
Ayrıca, yine Ar-Ge tasarım 
personelinin yüzde 10’una kadar 
destek personel muafiyeti var. 
Yazılım projeleri için KDV’siz 
fatura kesebilme imkânı var, 
bakın bu da çok önemli. Bir 
yazılımı hazırladınız, bunu 
satacaksınız paraya çevirme 
imkânında herhangi bir KDV 
söz konusu değil. Personelde 
damga vergisi muafiyeti var, 
Gümrük Vergisi muafiyeti var. 
Bu konuyla ilgili detaylı bilgi 
isteyen üyelerimiz İzQ’nun Genel 
Müdürü Tuğba Hanım veya 
Genel Sekreterimiz Mustafa 
Bey’i arayabilirler” ifadesini 
kullandı.

Yorgancılar konuları 
değerlendirdi
EBSO Meclis Üyesi 

sanayicilerin gündeme getirdiği 
konuları da değerlendiren 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, Murat 
Kurtalan’ın üyesi olduğu 
komitenin çalışmalarını 
incelediğini, üzerinde çalışıp 
neler yapılabileceğini 
değerlendireceklerini söyledi. 
İstihdam konusunda Tayvan 
örneğini veren Yorgancılar, 
“İki ay önce Tayvan’daydım, 
Tayvan’daki üreticiler de 
çalışacak personel bulamıyor. 
Tayvan bugün sanayi 
üretiminde çok gelişmiş 
ülkelerden biri. Ancak çalışanları 
Filipinler’den, Malezya’dan, 
Vietnam’dan ucuz işçi olarak 
getiriyorlar. Bizde ise bir çelişki 
var; bir tarafta yüzde 14-15 
işsizlik var, öbür tarafta herkes 
‘personel arıyorum’ diyor” dedi.

OSB alanlarıyla ilgili 

değerlendirmede bulunan 
Yorgancılar, “Gaziantep’teki 
organize sanayi bölgelerinde 
yer yok. Pek çok sanayici, 
yatırımlarının merkezileştiği 
şehirlerin dışında bulabildikleri 
arazileri alarak buralarda 
yatırımlar yapmaya çalışıyor. 
Adana Sanayi Odası 
Başkanımıza sordum, yer 
yok ama yatırım talebi var 
diyor. Sanayicilik öyle bir iş 
ki, kendinizle yarışırsınız” diye 
konuştu.

Yorgancılar, EBSO Meclis 
Üyeliği görevi sona eren 
Erdoğan Çiçekçi’ye teşekkür 
ederek “Bu bir veda değil. Allah 
sağlık versin diyorum. Öncelikle 
bu yaşa kadar dahi üretim 
yaparak devam etmeniz, o 
güzel enerjinizle buradan 
seslenmeniz bizler için büyük 
bir kazançtı. Sizi ayrılmış kabul 
etmiyoruz, Onur Üyesi olarak 
burada yeriniz her zaman hazır. 
Meclis Başkanımızın verdiği söz 
imkânlarında da kürsü açık” 
ifadesini kullandı.

Fatih Aracı’nın aktardığı, 
Mustafa Sivridağ’ın üretim 
tesisinde çıkan yangın 
konusunda Yorgancılar, 
“Öncelikle bir konuyu açıklamak 
istiyorum. Arkadaşımız Mustafa 
Sivridağ’a yangının olduğu gün 
telefon açtım yapabileceğim 
bir şey var mı diye sordum. 
Teşekkür etti ve yangının 
söndüğünü söyledi. İtfaiye 
aracının yanlış malzemeyle 
yangına müdahale ettiğini, 
geç kalındığını, tek tesellisinin 
can kaybı olmaması olduğunu, 
ancak büyük bir hasarın ve 
maddi kaybın söz konusu 
olduğunu ifade etti. Sayın Fatih 
Aracı’nın yaptığı konuşmanın 
içeriğine baktım, manevi olarak 
söylenen ve haklı oldukları 
sözlerin olduğunu gördüm. 
Biz birlik ve beraberlik içinde 
her yere yardım ediyorsak, 

yangın yaşayan bir üyemize de 
yardım etmemiz lazım. İsmini 
vermeyeceğim ama en az 
8-9 Meclis Üyesi arkadaşımızla 
para toplayarak yardımcı 
olabilir miyiz, destek olabilir 
miyiz diye de konuştuk. Ama 
baktık ki bizim burada para 
toplamamız dahi izne tabi. 
Valiliğe giderek izin almamız 
gerekiyor. Bunun dışında bir 
şeklide para toplayabilmek 
mümkün değil. Bununla birlikte 
geçmişte bir başka üyemizin de 
fabrikası yanmıştı. O dönemde 
ona bir yardım yapmadık. 
Sözlerimi ‘yardım yapmayalım’ 
şeklinde değerlendirmeyin. 
Ama hakkaniyet ve eşitlik 
açısından baktığımızda, 
diğer arkadaşımıza da aynı 
desteği yapabiliyor olmamız 
gerekirdi. Daha önce bu 
kürsüde bu tarz yangın ve 
benzeri riskler konusunda 
‘mutabakatlı sigorta yaptırın’ 
demiştim. Sigorta şirketlerinin 
bunu yapmadığı söyleniyor, 
yapmıyorlar diye bir şey yok. 
Sigorta firmaları, Kocaeli’nde 
geçmiş dönemde çıkan 
ve dumanları yüzlerce 
kilometre öteden dahi görülen 
yangından sonra dediler 
ki biz boya, ahşap, palet, 
polipropilen, yanıcı malzeme, 
kâğıt ambalaj gibi sektörlerin 
sigortalarını yapmamak 
için elimizden ne geliyorsa 
yapacağız. Böyle bir anlayışının 
içine girdiler. Ama baktığınızda 
PETKİM yanıcı mı, TÜPRAŞ yanıcı 
mı? Yanıcı. Sigortası yok mu? 
Var. Dolayısıyla yapılabiliyor. 
Nasıl yapılabiliyor? Sigorta 
firmaları, ‘Ben senin sigortanı 
yaparım, ama içeriye bir 
yangın söndürme hattı 
yaptırman lazım’ diyorlar. Bunu 
yaptırmanın maliyeti de şu 
anda 7-8 milyon lira ve sürekli 
de değişiyor bu rakam” diye 
konuştu.

MECLİS
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Metin 
Akdaş
İzmir 
Model 
Fabrika’nın 
çalışmaları
EBSO Yönetim 
Kurulu Başkan 
Yardımcısı 
Metin 
Akdaş, İzmir 
Uygulamalı 
Yetkinlik 
ve Dijital 
Dönüşüm 
Merkezi 
(Model 
Fabrika) 
hakkında Meclis Üyelerini bilgilendirdi. Hali 
hazırda 34 Meslek Komitesinin toplantılarını 
Model Fabrika’da yaptıklarını ve bu şekilde 
190 Komite Üyesi sanayicinin Model Fabrika’yı 
yerinde inceleme fırsatına sahip olduğunu 
ifade eden Akdaş, burada yapılan çalışmalarla 
gerçek bir üretim ortamında bir fabrikanın 
daha verimli olması için gereken her şeyi 
yaparak öğretmeyi amaçlayan ve deneyimsel 
eğitim prensiplerine göre çalışanlara eğitim 
verildiğini söyledi.

Murat 
Kurtalan
İstihdam 
konusu
EBSO Meclis 
Üyesi Murat 
Kurtalan, 
komite olarak 
sanayicilerin 
konuları 
hakkında 
yaptıkları 
çalışmanın 
sonuçlarını 
Meclis 
Üyeleriyle 
paylaştı. 
Kurtalan, 

vasıflı olsun olmasın, genel olarak sanayi 
üretimi süreçlerinde istihdam etmek üzere 
personel bulmakta zorluk çekildiğini ve göçmen 
işçiler başta olmak üzere kayıt dışı istihdamın 
bulunduğu firmalara karşı rekabet etmekte 
zorlandıklarını söyledi. 

Erdoğan Çiçekçi
Meclis Üyeliğine veda
EBSO Meclis 
Üyesi Erdoğan 
Çiçekçi, 23 yıldır 
sürdürdüğü 
EBSO Meclis 
Üyeliği görevinin 
Temmuz ayı 
toplantısıyla 
sona erdiğini 
belirterek 
Meclis Başkanlık 
Divanına, 
Yönetim 
Kuruluna ve 
Meclis Üyelerine 
teşekkür ve veda 
etti. 

Fatih Aracı
Fabrika yangını ve sigortacılık
EBSO Meclis Üyesi Fatih Aracı, sanayici Mustafa 
Sivridağ’ın 
fabrikasında 
yaşanan yangın 
felaketinin 
ardından, 
Sivridağ’ın 
Meclis Üyelerine 
yazdığı mektubu 
okuyarak sigorta 
şirketlerinin 
sanayi tesislerini 
sigortalamaktan 
imtina ettiğini 
belirtti ve 
bu konuda 
bir çalışma 
yapılabileceğini 
ifade etti.

SANAYİCİNİN GÜNDEMİ ÜRETİM

MetinMetin
AkdaşAkdaş

ErdoğanErdoğan
ÇiçekçiÇiçekçi

MuratMurat
KurtalanKurtalan

FatihFatih
AracıAracı
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Yılmaz Şahin
Yenilenebilir enerji 
yatırımları
EBSO Meclis Üyesi Yılmaz Şahin, 
Kurumlar Vergisi oranının 
yüzde 25’e çıkartıldığını ve 
bu durumun ihracatçıların 
önüne önemli bir engel 
çıkardığını söyledi. Şahin 
ayrıca yenilenebilir enerji 
yatırımlarının önemine 
dikkat çekerek mevcut 
OSB’lerdeki durumu ve kendi 
işletmelerindeki deneyimlerini 
aktardı.

Mehmet Karahaliloğlu
Ekonomi, suç oranları 
ve vize
EBSO Meclis Üyesi Mehmet Ka-
rahaliloğlu, yeni ekonomi yöne-
timinin atmakta olduğu adımları 
değerlendirerek faiz ve kur ilişkisi 
odağında tutarsız davranıldığını 
söyledi ve sanayicinin atılma-
sını beklediği adımları sıraladı. 
Karahaliloğlu ayrıca çok sayıda 
insanın vatandaşlığa alındığına 
ve suç oranın da arttığına işaret 
ederek vize konusunda yaşanan 
zorluklara dikkat çekti.

Mustafa Karabağlı
Fabrika yangını ve 
yardım konusu
EBSO Meclis Üyesi Mustafa 
Karabağlı, sanayici Mustafa 
Sivridağ’ın fabrikasında yaşa-
nan yangın felaketinin ardından 
ellerinden bir şey gelmemesini 
vicdanen kabul edemediğini 
söyledi ve böylesine zor durum-
da kalan sanayicilerin finans-
mana erişimleri konusunda 
neler yapılabileceğine ilişkin bir 
beyin fırtınası yapılabileceğini 
ifade etti.

MECLİS

YılmazYılmaz
ŞahinŞahin

MehmetMehmet
KarahaliloğluKarahaliloğlu

MustafaMustafa
KarabağlıKarabağlı
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Özduran: “Son 
beş yılda zeytin ve 
zeytinyağı ihracatı, 
ülke ekonomisine 
1,8 milyar dolar 
kazandırdı”

EBSO 5’inci Grup Yağ 
Sanayi Meslek Komitesi 
Üyesi Nejat Özduran, 
zeytinin anavatanının 
Türkiye’nin Güneydoğu 
Anadolu Bölgesi’ni de içine 
alan Yukarı Mezopotamya 
ve Güney Ön Asya 
olduğunu belirterek son 
beş yılın ortalamasına 
göre dünyada zeytinyağı 
üretiminin 3 milyon 144 bin 
ton olduğunu ifade etti.

Özduran, “Önemli 
zeytinyağı üreticisi ülkeler 
İspanya, İtalya, Yunanistan, 
Türkiye, Tunus ve Fas’tır. 
İspanya 1 milyon 292 bin 
ton, İtalya 276 bin ton, 
Yunanistan 263 bin ton, 
Türkiye 250 bin ton, Tunus 
228 bin ton ve Fas da 172 
bin tonla bu üretimleri 
gerçekleştirmektedir. 
Avrupa Birliği ülkeleri, 
toplam dünya üretiminin 
ortalama yüzde 64’ünü 
gerçekleştirmektedir. 
Avrupa ülkeleri içinde 
ilk sırayı da İspanya 
almaktadır. 2018-2019 
sezonunda İspanya 
1 milyon 790 bin ton 
zeytinyağı üretmiş, 
Türkiye ise aynı dönemde 
194 bin ton zeytinyağı 
üretmiştir. Yani dünya lideri 

İspanya’ya göre üretimimiz 
çok düşük kalıyor” dedi.

Türkiye’nin zeytin ağacı 
varlığının 2000’li yılların 
başında 100 milyon adet 
iken, 2020-2023 sezonunda 
196 milyon adede ulaştığını 
dile getiren Özduran, 
“2005-2006 ve 2009-
2010 sezonları arasında 
ortalama 129 bin ton 
olan üretimimiz, son 5 
sezonda ortalama 250 bin 
tona ulaşmıştır. Dünyada 
yaklaşık 9 milyon zeytin 
ağacı bulunmaktadır, 
bu ağaç varlığının 
yüzde 21,18’i Türkiye’de 
bulunmaktadır.Türkiye’deki 
zeytinyağı sektörü, zeytin 
ve zeytinyağı, ülkemiz 
ekonomisi açısından 
önemli bir sektördür. 

Yaklaşık 500 bin çiftçi ailesi, 
geçimini bu sektörden 
sağlamaktadır. Son 5 
yılda zeytin ve zeytinyağı 
ihracatı ülke ekonomisine 
yaklaşık 1,8 milyar dolar 
kazandırmıştır. Türkiye’de 
yaklaşık 1.200 adet zeytin 
sıkma tesisi bulunmaktadır. 
Aydın, Muğla, İzmir 
illeri, Türkiye zeytinyağı 
üretiminin yaklaşık yarısını 
gerçekleştirmektedir. Zeytin 
yetiştiriciliğinin yanı sıra, 
kontinü tesisler, rafinasyon 
tesisleri, ambalajlama, 
dolum tesisleri, lojistik, 
dağıtım süreçleri, market 
ve bayi kanalları göz 
önüne alındığında, 
zeytin ve zeytinyağı 
ekonomisi ciddi boyutlara 
ulaşmaktadır. Türkiye’de 
zeytinyağı rafinasyon 
tesisi kapasitesi 1.000 ton 
/ gündür. Bu kapasite, 
Türkiye’nin ihracat ve 
iç piyasa ihtiyacını 
karşılayacak düzeydedir. 
Sektör, bu yapısıyla 
doğrudan yaklaşık 2 
milyon kişinin geçimini 
sağlamakta ve yaklaşık 10 
milyon kişiye de doğrudan 
ve dolaylı istihdam 
sağlamaktadır. Dünyada 
ve Türkiye’deki zeytinyağı 
tüketimi, başlıca zeytinyağı 
üreticisi ülkelerde kişi 
başına tüketim dikkate 
alındığında İspanya’da 
17 kilogram, İtalya’da 15 
kilogram ve komşumuz 

NejatNejat
ÖzduranÖzduran

Yağ Sanayi Meslek Komitesi ve 
Enerji ve Tesisat Sanayi Meslek 

Komitesinin sunumları



37AĞUSTOS 2023

MECLİS

Yunanistan’da 20 kilogram 
olduğu görülmektedir. 
Buna karşın Türkiye’de ise 
2 kilogramdır. Türkiye’de 
zeytinyağı tüketim miktarı, 
başlıca üretici ülkelerle 
kıyaslandığında düşük 
kalmakta, buna karşın son 
yıllarda zeytinyağı tanıtım 
faaliyetlerinin tüketici 
üzerindeki olumlu etkileri 
ve toplumda sağlıklı gıda 
farkındalığının artmasıyla 
zeytinyağı tüketiminde 
artış eğilimi görülmektedir” 
diye konuştu.

Özduran, bir reklam 
filminde de işlendiği 
üzere zeytinyağı tüketimi 
arttıkça hastanelerin 
boş kalacağını belirterek 
zeytinyağının oldukça 
sağlıklı bir ürün olduğuna 
dikkat çekti ve İlyada 
Destanında zeytin 
ağacının Homeros’a 
“Herkese aitim ve kimseye 
ait değilim. Sen gelmeden 
önce buradaydım ve sen 
gittikten sonra da burada 
olacağım” dediğini ifade 
etti.

Tuncay: “Ekonomik 
büyümeyle elektrik 
talebinin artışı doğru 
orantılıdır”

EBSO 49’uncu Grup 
Enerji ve Tesisat Sanayi 
Meslek Komitesi Başkan 
Yardımcısı Hüseyin Metin 
Tuncay, komitelerinde 
dört farklı sektörün 
bulunduğunu belirterek 
“Grubumuzun başlığı 
‘enerji’ olunca elektrikten 
gaza ve petrole kadar 
hepsini kapsıyor. Biz 
burada sadece kısaca 
elektriğe değinelim 
istiyoruz. Sera gazı 

salınımında enerji 
faaliyetleri yüzde 71 ile çok 
ciddi bir pay alıyor. Özellikle 
karbon salınımında 
enerjinin payı yüzde 85. 
Türkiye’nin enerji kaynaklı 
dış ticaret açığı yüzde 70-
75’i zorluyor. Bakanlığımız 
Paris İklim Anlaşması 
çerçevesinde 2053 net 
sıfır emisyon taahhüdüne 
imza attı ve ilk hedef 2035. 
Bu kapsamda stratejik 
yol haritası da belirlendi 
ama bunun altının 
doldurulması lazım, bir 
politikaya ihtiyaç var. 2035 
hedefleri kapsamında 
özetle tüketiminde 
yüzde 40 bir artış, elektrik 
tüketiminde yüzde 70’e 
varan bir artış, kurulu 
güçte ve yatırımlarda da 
ikiye katlayan bir yatırım 
öngörüsü var. Biz elektrikte 
yüzde 48 oranında fosil 
yakıta bağlıyız ve bunu 
yüzde 30’lara çekme 
hedefi var. Ciddi bir hedef, 
inşallah yakalayabiliriz” 
dedi.

Türkiye’nin ekonomik 
büyümesiyle elektrik 
talebinin artışının doğru 
orantı gösterdiğini dile 
getiren Tuncay, “Bu 
tablo bize şunu söylüyor; 
sanayi durursa elektrik 
de duruyor, sanayi gaza 
basarsa elektrik de basıyor. 
Sadece bu senenin altı 
ayı ile geçen senenin altı 
ayını karşılaştırabilirsek 
şunu görüyoruz: Geçen 
senenin yüzde 5 altındayız, 
yani sanayi durmuş 
vaziyette, tüketim de 
o nedenle durmuş 
durumda. Kamunun payı 
2000’li yıllarda yüzde 
80 iken 20’lere düştü, 
yenilenebilirlik payı arttı. 
Lisanssızların da kurulu 
gücü şu anda toplam 
güç içerisinde yüzde 
8-10’lara doğru çıkıyor. Bu 
sene kurulu güç ilavesi 
ne oldu derseniz,  6 ayda 
yüzde 1’in altında. Uzun 
dönem projeksiyonlarda 
bu ilave yüzde 3,5 olarak 
öngörülüyor, bu da sıkıntılı 
bir oran” diye konuştu.

İzmir’in kurulu gücünün 
Türkiye içindeki yerinin 
bir numara olduğunu 
vurgulayan Tuncay, “Kurulu 
güçte Türkiye’deki en fazla 
kapasiteye sahip kent 
İzmir. Bunun yüzde 40’ı 
rüzgâr, yüzde 60’ı doğal 
gaz ve kömürle çalışıyor. 
Aynı zamanda İzmir, en 
düşük kayıp-kaçak oranına 
sahip üç bölgeden bir 
tanesi. Hem büyüklükte de 
üçüncü sırada, hem de 
en iyi kayıpta da üçüncü 
sırada, o gözle bakarsanız 
İzmir’in önemini daha 
takdir ederiz” ifadesini 
kullandı.

Hüseyin MetinHüseyin Metin
TuncayTuncay
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EBSO Meclisi’nin Temmuz ayı 
toplantısında, EBSO Business Center 

projesinin sunumu yapıldı

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
tarafından yapılacak olan 
EBSO Business Center 

binası ile ilgili hazırlanan proje, 
EBSO’nun Temmuz ayı Meclis 
toplantısında Meclis Üyelerine 
sunuldu. Epig Mimarlık Firması 
Kurucusu Semiha Güneş 
tarafından yapılan sunumda 
projenin detayları ile ilgili 
bilgiler paylaşıldı. 

Farklı işlevler bir arada
Binanın tasarlanması 

sırasında esnek bir planla farklı 
fonksiyonların barındırmasının 
hedeflendiğini belirten 

Güneş, “Bunun için çekirdek 
alanını bir kenara çekerek 
önce cephelerden başladık. 
Deniz tarafında çıkma 
yapamadığımız için, bunu 
absorbe edebilmek adına 
katmanlar oluşturduk. Ön 
tarafta iki açık panoramik 
asansör ve mermer ile ahşap 
unsurlarla kademeler yarattık. 
Birinci bodrumda bir konferans 
salonu bulunuyor. Zemin 
katta kontrollü bir girişi, bir 
sergi salonu, kontrollü girişle 
resepsiyon ve beklemeden 
sergi salonuna kayan kapılar 
yer alıyor. Birinci katta toplantı 

odaları yer almakta ve bunlar 
da esnek bir yapıya sahip. 
Devamındaki 2., 3., 4. ve 5. 
katlar kiralanabilir alanlar. 
Bunların üzerinde EBSO’ya ait 
ofis katlarımız ve yönetim ofisi 
var. Üst katta çatıdan elde 
ettiğimiz meyli kullanarak 
açık ve kapalı alanlara 
sahip olabilecek bir restoran 
tasarladık” dedi.

Kente hizmet 
edecek bir yapı
EBSO Business Center’ın 

sıradan bir proje olmadığını, 
İzmir’in kent merkezinde 
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ihtiyaç duyulan tarzda bir 
kongre merkezi mantığıyla 
tasarlandığını ifade eden 
Güneş, “Birinci bodrumdaki 
konferans salonumuz aslında 
zemindeki sergi salonu ve 
birinci kattaki toplantı odaları 

birlikte çalışabildiği gibi, ayrı ayrı 
da kullanabilir bir yapıla sahip 
olacak. Bu şekilde aslında bir 
kongre merkezi gibi düşündük 
biz burayı. Toplantı salonunun 
yanında bir kulisimiz, bir küçük 
toplantı odamız ve fuayemiz 

yer almakta. İkinci bodrumda 
ıslak hacimler yer alıyor. Ayrıca 
bir arşiv alanı ve teknik hacim 
bulunmakta. Birinci bodrumun 
yüksekliği 5 metre, diğer katlar 
da 3,20 olarak düzenlendi” diye 
konuştu.

Epig Mimarlık Firması 
Kurucusu Semiha 
Güneş, EBSO Meclis 

Üyelerinin sorularını da yanıtladı 
ve merak edilen konularda 
bilgilendirmede bulundu. EBSO 
hizmet binalarıyla ilgili kurulan 
EBSO Binalarını İzleme ve 
Bilgilendirme Meclis İhtisas 
Komisyonu Üyesi Hakkı 
Attaroğlu, komisyon olarak 
mevcut hizmet binasının 
yıkılması sürecine ilişkin bilgi 
verdi. Attaroğlu, EBSO Business 
Center projesinin ne zaman 
biteceğine ilişkin Yönetim 
Kurulu’nun bir tarih vermesini 
talep etti. Attaroğlu, Atatürk 
Organize Sanayi Bölgesi’nde 
yapılacak olan ve temeli atılan 
EBSO hizmet binasıyla ilgili 
İAOSB Bölge Müdürü Doğan 
Hüner’den de brifing aldıklarını 
ve konuyla ilgili önerilerini 
aktardıklarını dile getirdi. 

İnaç: “Üyelerden gelen 
öneriler 
değerlendirildi”
EBSO Yönetim Kurulu 

Üyesi Haydar İnaç da EBSO 
Business Center projesiyle 
ilgili mevcut binanın yıkımının 
devam ettiğini söyledi. İnaç, 
“Biliyorsunuz ülkemiz çok 
büyük bir acı yaşadı, büyük bir 
deprem felaketiyle karşılaştık. 

Depremden önce başlamış olan 
yıkım sürecimiz, depremle 
birlikte durma sürecine girdi. 
Bunun sebebi, ülkede ne kadar 
iş makinesi varsa neredeyse 
tümünün deprem bölgesine 
gönderilmesidir. Dolayısıyla 
bizim yıkımımızı yapan 
firma da aynı şekilde elindeki 
bütün makineleri deprem 
bölgesine gönderdiği için 
maalesef yıkım işimiz gecikti. 
Hepinizin bildiği gibi zor bir 
bölgede bir yıkım yapılıyor. 
İki yanımızda beş yıldızlı otel 
ve vergi dairesinin denetim 
defterdarlık binası bulunuyor. 
İstediğimiz zaman aralıklarında 
çalışamadığımız gibi, biraz 
fazla yüklendiğimiz zaman da 
anında uyarı ya da şikâyetle 
çalışmamız durdurulmaya 

çalışılıyor. O yüzden yıkım 
işinin ağır gitmesi bizi üzdü 
ama koşulların zorluğunu da 
göz önünde bulunduracağınızı 
düşünüyorum” dedi.

EBSO Business Center 
projesinde Üyelerden gelen 
öneriler doğrultusunda çeşitli 
değişikliklerin yapıldığını 
ifade eden İnaç, “Yaklaşık beş 
aydır binamızla ilgili çalışma 
yapıyoruz. Semiha Hanım’a 
hepinizin huzurunda teşekkür 
etmek istiyorum, çünkü talep 
ettiğimiz her türlü değişiklik 
karşısında projeyi sabırla ve 
üşenmeden sürekli yenileyip 
karşınıza getirdi” diye konuştu.

İnaç, EBSO Business 
Center’ın ihalesini Eylül ayında 
yapmayı hedeflediklerini de 
ifade etti.

Hİzmet bİnaları konusunda süreç devam edİyor

HakkıHakkı
AttaroğluAttaroğlu

HaydarHaydar
İnaçİnaç
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Enver OLGUNSOY
EBSO Meclis Üyesi

2050’de yaklaşık 9 milyar 
nüfusa ulaşması beklenen 
dünyamız için olduğu gibi, 
ülkemiz için de en önemli sorun 
aslında “çevre” olarak ifade 
edilen, ancak birçok alt başlığı 
içeren büyük bir problem.

İnsan beyni, uzakta 
gördüğü sorunları maalesef 
görmezden gelme gibi bir 
tasarım hatasına sahip. Anlık 
gerçekleşen tehlikelere karşı, 
ani refleks gösterip “savaş 
ya da kaç” uygularken daha 
uzun bir sürede geleceği belli 
olan tehlikeleri görmezden 
gelebiliyor.

Çevre sorununun 
birçok alt başlığı olduğunu 
söyledim, bu yazımda çok 

önemli bir alt başlıktan, 
son günlerde yaşadığımız 
ve yaşamı çekilmez hale 
getiren sıcaklardan iklim 
değişikliğinden söz edeceğim. 
Diğer bir deyişle küresel 
ısınmadan. Her ne kadar 
kapitalizmin beslediği bazı 
bilim adamları ve politikacılar 
“öyle bir sorun yok” deseler de 
yaşadığımız, insan vücudunun 
ısısının üzerinde sıcaklıklar 
insan sağlığı için büyük risk.

Tehlike uzak değil
İklim değişikliği çok 

büyük ölçüde insanlığın, 
aslında tüketim oburluğunu 
kamçılayan ve güdüleyen 
kapitalizmin yarattığı bir 

sonuç değil mi? Yerkürenin 
bu dayanılmaz sıcaklarını 
yasayan, hayatını yitiren 
insanlar apaçık kanıt değil mi?

Artık tehlike uzakta değil, 
yaşıyoruz, yavaş ısıtılan sudaki 
kurbağa misali göremeyecek 
miyiz hala tehlikeyi? Başkaca 
bir kanıta ihtiyaç var mı?

Birinci sanayi devriminden 
(1700’ler sonu 1800’ler başı) bu 
yana günümüze gelindiğinde 
dünya 1,06 derece (NASA) 
ısınmış bulunuyor. 200-300 
yıl içinde gezegenimizdeki 
ekosistemi çöküşün eşiğine 
getirdik. Isıyı daha da süratle 
arttırıyoruz. Sonuç belli değil 
mi?

Kapitalizm için önce para 

İKLİM KRİZİNDE İKLİM KRİZİNDE 

“ÖNCE İNSAN”“ÖNCE İNSAN”
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gelir, insan değil, bu bilinmeyen 
bir gerçek değil. Ama artık 
yerküre duvara dayandı 
alarm veriyor. Ya bu alarmı 
dikkate alıp “yeter, önce insan” 
diyeceğiz, ya da geleceğimizi 
tüketmeye fütursuzca devam 
edeceğiz. Kapitalizm asla 
pes etmez, hazır dişlerini 
geçirmişken her şeyi tüketmeyi 
görev bilir. Onunla dişe diş 
mücadele edecek bir dinamik 
ortaya çıkana dek bunu 
sürdürecektir.

Peki, son günlerde test 
ettiğimiz sıcaklar insan 
bünyesini nasıl etkiliyor? Yani 
insan vücudu acaba ne kadar 
sıcağa dayanabilir? Son 
dönemde yaşanan olağan 
üstü sıcak dalgasına BM 
“küresel kaynama” diyor.

Isınmanın 
sağlığa etkileri
İnsan vücudunun ısısı 

bilindiği gibi 35-37 derece 
arası. İnsan doğası vücudu 
37 derece civarında tutmaya 
programlı. Beynimizdeki 
termostat (!) yani sıcaklık 
ayarlayıcısı hipotalamus 
aracılığı ile bu işlevi yerine 
getiriyor. Bu işlevi yerine 

getirirken vücudun çeşitli 
organlarına emirler yağdırıyor; 
cildimize yakın yüzeysel 
kan damarlarına kanımızı 
soğuması için gönderiyor. 
Kızarıyoruz zira yüzeysel 
damarlar genişliyor, fazladan 
gelen kan nedeniyle terliyoruz. 
Zira ter buharlaşırken cildi 
ve kanımızı soğutuyor. Bu 
arada kan farklı bir bölgeye 
yönlendiği için beynimize az 
kan gidiyor. Nefes sıklığımız 
yüzde 50 artıyor. Beyne 
az kan gittiğinden sağlıklı 
düşünememeye başlıyoruz.

Terleme ile bol miktarda su 
kaybediyor vücudumuz. Kalp 
bu sırada normal sıcaklığa 
göre dakikada bir litre daha 
fazla kanı pompalamak 
için atım sayısını yüzde elli 
arttırıyor. 

Tam da bu nedenle kalp 
krizi riski, felç riski artıyor. Zira 
kalbimiz sıcaklar arttıkça daha 
fazla atım yapmak zorunda.

Hava sıcaklığına bir de 
“nem” eklenirse tüm bu 
olumsuzluklar büyük oranda 
artıyor, organ yetmezliklerine 
sebep olarak ölüm oranı 
yükseliyor.

Dediğim gibi insan 

vücudu ortalama 37 derece 
ısıya ayarlı, sıcaklık 41-42 
dereceye çıktığında risk 
başlıyor, başımız dönüyor, 
bayılma vakaları artıyor. 
Güneşe direkt maruz kalanlar 
ölebiliyor. Bu son sıcaklarda 
posta dağıtıcılarında ölümler 
olmuştu anımsıyorsanız. Bu 
arada güneş yanığı olmak 
vücut ısı ayarlamasında 15 gün 
kadar sorunlar yaratıyor.

Doğaya kulak verelim
Ne yapmalı? Bilindiği gibi 

gölgede kalmak, bol  kıyafetler 
giymek, serin alanlar yaratarak 
orada kalmak, saat 14-17 arası 
direkt güneşe çıkmamak, 
bol su içmek, alkol almamak, 
fazla efor sarf etmemek vs. 
tedbirler alınmalı, risk grubu 
olarak ifade edilen yaşlılar ve 
kalp hastalığı olan kişiler ise 
hiç dışarı çıkmamalı, yüksek 
sıcaklarda evinde kalmalı.

Ama ne yapmalının 
asıl cevabı, yer kürenin 
feryadına, gezegenimizin 
“ben tükeniyorum” seslenişine 
kulak vermeli, bundan kaçınan 
siyasiler, kurumları toplumsal 
baskı altına almalı, onları 
tedbir almaya zorlamalı.
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